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ı 41738 (10/POC-006490)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do acordo acadado entre a Xunta de Galicia e a Fe-
deración Galega de Municipios e Provincias para financiar os grupos de emerxencia supramunici-
pais durante o período 2019-2021. (Procedemento de urxencia) 135637

ı 41545 (10/POC-006463)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María
Sobre o respecto polo Sergas, na actualidade, das condicións laborais e formativas dos médicos in-
ternos residentes conforme ao Programa Nacional da Especialidade do Ministerio de Sanidade, evi-
tando utilizalos para a cobertura das necesidades estruturais do Sergas, as actuacións que está a
levar a cabo para evitar fomentar a precariedade laboral e a saturación asistencial, así como as po-
líticas que está a desenvolver para abordar e programar as necesidades da Atención Primaria e
dotar orzamentariamente os recursos necesarios 135639

ı 41550 (10/POC-006464)
Grupo Parlamentario de En Marea
Lago Peñas, José Manuel
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para combater a pobreza laboral e a desigualdade
salarial que reflicte o Instituto Galego de Estatística no seu estudo sobre decís salariais 135644

ı 41561 (10/POC-006465)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre as razóns do Goberno galego para non incorporar ao acordo de desenvolvemento da carreira
profesional do persoal do sistema sanitario de Galicia o persoal funcionario pertencente á escala
de saúde pública e administración sanitaria, así como as súas previsións ao respecto 135648

ı 41569 (10/POC-006466)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a avaliación por parte do Goberno galego en relación cos datos reflectidos no último informe
do Instituto Nacional de Estatística no que atinxe á subministración e ao saneamento da auga en Ga-
licia, as causas do incremento que presenta a que se está a perder e a súa opinión referida á xestión
que está a levar a cabo Augas de Galicia, así como as medidas previstas ao respecto 135650
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ı 41570 (10/POC-006467)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a información e as actuacións previstas polo Goberno galego en relación co incendio declarado
na fábrica de Ence, en Lourizán, na ría de Pontevedra, o día 5 de decembro de 2018, así como os in-
formes que está a manexar respecto das súas repercusións para a saúde e o medio 135653

ı 41571 (10/POC-006468)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para minimizar os danos das riadas en Viveiro,
así como noutras zonas de risco 135656

ı 41572 (10/POC-006469)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego nos dez últimos anos para protexer o río
Barbaña e o seu contorno natural das agresións ambientais que vén padecendo no concello de Ou-
rense, as causas desta situación e o impacto ambiental que tiveron as verteduras deste ano, así como
as actuacións previstas ao respecto e a realización dalgunha avaliación do estado do río 135659

ı 41584 (10/POC-006470)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á presentación dun proxecto de lei que regule a
participación da Xunta de Galicia no financiamento dos concellos, así como as actuacións que vai
levar a cabo ao respecto 135662

ı 41593 (10/POC-006471)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia, como un punto de necesaria inflexión na política
sanitaria que está a desenvolver, da dimisión en bloque de numerosos xefes de servizo de Atención
Primaria na área sanitaria de Vigo, a súa opinión referida á xustificación desa decisión e as actuacións
ou propostas levadas a cabo pola Consellería de Sanidade ao respecto, así como a súa valoración e
as actuacións previstas en relación coa situación xerada nesa área sanitaria 135666

ı 41614 (10/POC-006472)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa posta en marcha dalgunha medida ou campaña
de prevención da fertilidade feminina e as medidas que está a considerar para evitar o aumento do nú-
mero de mulleres que, despois de atrasar a súa maternidade, se atopan con problemas de fertilidade,
así como a súa opinión referida á información que posúen as mulleres galegas ao respecto e á suficien-
cia dos medios e do número de centros de reprodución asistida dependentes do Sergas e os seus prazos
de atención ás pacientes, en especial para os tratamentos de fecundación in vitro 135669
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ı 41621 (10/POC-006473)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa proposta de orde presentada polo Goberno
central de repartición de especies entre distintos caladoiros e de modificación de certos aspectos
das distintas ordes que regulan a actividade pesqueira en augas españolas e europeas, así como
as súas previsións referidas á presentación dalgunha alternativa ao respecto 135673

ı 41627 (10/POC-006475)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal, e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta a disposición na casa do Concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan 135675

ı 41644 (10/POC-006476)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e Cal Ogando, Marcos
Sobre as actuacións que vai levar a cabo a Xunta de Galicia en relación cos feitos acontecidos o do-
mingo 28 de outubro de 2018 no bosque de Ridimoas, no concello de Beade 135676

ı 41675 (10/POC-006477)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa porcentaxe de poboación potencial-
mente dependente atendida na actualidade en Galicia, as súas razóns para reducir o gasto
por persoa dependente nos últimos anos e as súas previsións respecto do seu incremento na
X lexislatura 135680

ı 41679 (10/POC-006478)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a formalización dos compromisos adquiridos pola consellaría para o arranxo das deficiencias
e carencias que presenta o CEIP Felipe de Castro de Noia, a súa dotación orzamentaria e as melloras
que se van levar a cabo 135683

ı 41681 (10/POC-006479)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o estado de funcionamento da Comisión de seguimento da couza da pataca, a situación ac-
tual da praga e as medidas previstas polo Goberno galego ao respecto 135686

ı 41686 (10/POC-006480)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
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Sobre os datos referidos ao financiamento da vixésimo terceira edición do Festival Internacional
de Cine de Ourense, as condicións do convenio asinado pola Axenca Galega das Industrias Culturais
para ese fin e o futuro dese festival 135689

ı 41695 (10/POC-006482)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a posta á disposición por parte do Goberno galego dalgún plan para impulsar e apoiar a re-
cuperación das variedades de froitas autóctonas de Galicia, especialmente de mazás, como alter-
nativa de cultivo e de actividade económica do medio rural, así como as intencións da Consellería
do Medio Rural ao respecto 135692

ı 41706 (10/POC-006483)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a actuación levada a cabo polo Goberno galego co fin de equiparar a duración dos contratos
do persoal de reforzo do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios Forestais para a cam-
paña de verán coa dos contratos do persoal fixo descontinuo 135697

ı 41625 (10/POC-006474)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a cobertura informativa dada na Televisión de Galicia ás mobilizacións da sanidade pública,
en especial á dimisión do oitenta por cento das xefaturas de servizo dos centros de saúde de Vigo

135701
ı 41691 (10/POC-006481)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre o tratamento informativo dado pola Televisión de Galicia á dimisión de dezaoito xefes de ser-
vizo dos centros de saúde da área sanitaria de Vigo 135705

1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

ı 41562 (10/PRE-012144)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre as razóns do Goberno galego para non incorporar ao acordo de desenvolvemento da carreira
profesional do persoal do sistema sanitario de Galicia o persoal funcionario pertencente á escala
de saúde pública e administración sanitaria, así como as súas previsións ao respecto 135708

ı 41586 (10/PRE-012145)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á presentación dun proxecto de lei que regule a
participación da Xunta de Galicia no financiamento dos concellos, así como as actuacións que vai
levar a cabo ao respecto 135710

X lexislatura. Número 400. 18 de decembro de 2018 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

135623



ı 41594 (10/PRE-012146)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia, como un punto de necesaria inflexión na
política sanitaria que está a desenvolver, da dimisión en bloque de numerosos xefes de servizo
de Atención Primaria na área sanitaria de Vigo, a súa opinión referida á xustificación desa de-
cisión e as actuacións ou propostas levadas a cabo pola Consellería de Sanidade ao respecto,
así como a súa valoración e as actuacións previstas en relación coa situación xerada nesa área
sanitaria 135714

ı 41595 (10/PRE-012147)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Losada Álvarez, Abel Fermín
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida á necesidade de inserir nas licitacións públicas algunha
cláusula que prime as empresas por razón do seu domicilio, e a súa legalidade, así como a aplica-
ción deste criterio nas súas contratacións 135717

ı 41602 (10/PRE-012148)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a posible consideración da loita contra o abandono indiscriminado do lixo e dos residuos
como unha prioridade para a Xunta de Galicia, a súa opinión referida á necesidade de desenvolver
políticas que potencien a prevención e a sensibilización e que combatan os comportamentos incí-
vicos, así como o número de vertedoiros ilegais detectados desde o ano 2009 e os datos referidos
aos expedientes sancionadores abertos 135719

ı 41605 (10/PRE-012149)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para evitar a situación en que se
atopa ría de Pontevedra, a consecuencia do excesivo tratamento de augas residuais e da deficiente
depuración que está a padecer, o contido dos proxectos anunciados para a ampliación da estación
depuradora dos Praceres, en Lourizán, e a solicitude ao Goberno central da ampliación da ocupa-
ción de terreos de dominio público, así como as súas previsións respecto do descarte do proxecto
e a súa adaptación á normativa europea 135721

ı 41615 (10/PRE-012150)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa posta en marcha dalgunha medida ou cam-
paña de prevención da fertilidade feminina e as medidas que está a considerar para evitar o au-
mento do número de mulleres que, despois de atrasar a súa maternidade, se atopan con
problemas de fertilidade, así como a súa opinión referida á información que posúen as mulleres
galegas ao respecto e á suficiencia dos medios e do número de centros de reprodución asistida
dependentes do Sergas e os seus prazos de atención ás pacientes, en especial para os tratamentos
de fecundación in vitro 135723
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ı 41617 (10/PRE-012151)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a opinión do Goberno galego respecto dos datos referidos a Galicia reflectidos no informe
publicado polo Instituto Nacional de Estatística en relación coa recollida e co tratamento de residuos
correspondente ao ano 2016, así como as actuacións que está a levar a cabo para acadar a media
estatal de residuos non mesturados e reciclables e o prazo previsto para ese fin 135727

ı 41618 (10/PRE-012152)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre os datos referidos aos recursos de reposición interpostos no marco das dúas ordes de axudas
do 27 de xuño de 2016 destinadas a investimentos non produtivos e vinculadas á realización de
obxectivos agroambientais e climáticos no ámbito dos parques naturais de Galicia e nos concellos
inseridos na Rede Natura 2000 135728

ı 41628 (10/PRE-012153)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta á disposición na casa do concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan 135730

ı 41670 (10/PRE-012154)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Santos Queiruga, Carmen
Sobre a contía destinada a cada provincia e a cada concello galego nos anos 2017 e 2018 con cargo
ao orzamento do Plan de cooperación da Xunta de Galicia 135731

ı 41676 (10/PRE-012155)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa porcentaxe de poboación potencialmente de-
pendente atendida na actualidade en Galicia, as súas razóns para reducir o gasto por persoa depen-
dente nos últimos anos e as súas previsións respecto do seu incremento na X lexislatura 135733

ı 41678 (10/PRE-012156)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a formalización dos compromisos adquiridos pola consellaría para o arranxo das deficiencias
e das carencias que presenta o CEIP Felipe de Castro de Noia, a súa dotación orzamentaria e as
melloras que se van levar a cabo 135736

ı 41680 (10/PRE-012157)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
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Sobre o estado de funcionamento da Comisión de seguimento da couza da pataca, a situación ac-
tual da praga e as medidas previstas polo Goberno galego ao respecto 135739

ı 41685 (10/PRE-012158)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre os datos referidos ao financiamento da vixésimo terceira edición do Festival Internacional
de Cine de Ourense, as condicións do convenio asinado pola Axencia Galega das Industrias Culturais
para ese fin e o futuro dese festival 135742

ı 41694 (10/PRE-012159)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a posta á disposición por parte do Goberno galego dalgún plan para impulsar e apoiar a re-
cuperación das variedades de froitas autóctonas de Galicia, especialmente de mazás, como alter-
nativa de cultivo e de actividade económica do medio rural, así como as intencións da Consellería
do Medio Rural ao respecto 135745

ı 41697 (10/PRE-012160)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e 3 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo e as previstas polo Goberno galego para evitar o in-
cumprimento das ordes de afastamento nos casos de violencia machista como o acontecido o 5
de decembro de 2018 no Grove 135750

ı 41707 (10/PRE-012161)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a actuación levada a cabo polo Goberno galego co fin de equiparar a duración dos contratos
do persoal de reforzo do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios Forestais para a cam-
paña de verán coa dos contratos do persoal fixo descontinuo 135752

1.4.4.3.1. Preguntas para resposta por escrito reconvertidas en preguntas orais en comisión 

ı 34754 (10/PRE-011507)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre as plantacións de eucaliptos na Ribeira Sacra e as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia
para recuperar a superficie produtiva agraria na zona 135635

1.4.5. Respostas a preguntas

ı 41631 - 39302 (10/PRE-011881)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
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Sobre as demandas realizadas polo Goberno galego ao Ministerio de Fomento, con posterioridade
ao 16 de maio de 2015, para o impulso da construción da variante de Ponteareas, así como os datos
referidos ás propostas de convenio remitidas a ese ministerio en maio de 2017 e setembro de 2018

135756
ı 41630 - 40702 (10/PRE-012022)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a posible existencia de risco de asolagamento no barrio da Xunqueira, de Viveiro, como con-
secuencia da súa proximidade ao río, a realización por Augas de Galicia dalgún seguimento das
condicións nas que quedou a súa canle despois da corta autorizada de árbores e as súas previsións
respecto da súa rexeneración, dragaxe e limpeza nesa zona 135759

ı 41581 - 40967 (10/PRE-012051)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da adopción por parte da empresa Medtronic da
decisión de ampliar o Servizo de Hemodinámica do Hospital Universitario Lucus Augusti de Lugo
ás vinte e catro horas do día, as decisións que está a tomar no Servizo de Cardioloxía do centro se-
gundo o acordo asinado coa Consellería de Sanidade e a relación que hai entre ela e o Servizo de
Hemodinámica dese hospital 135762
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 17 de decembro de 2018, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación

- 41738 (10/POC-006490)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do acordo acadado entre a Xunta de Galicia e a Fe-
deración Galega de Municipios e Provincias para financiar os grupos de emerxencia supramunici-
pais durante o período 2019-2021. (Procedemento de urxencia)
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 41545 (10/POC-006463)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María
Sobre o respecto polo Sergas, na actualidade, das condicións laborais e formativas dos médicos in-
ternos residentes conforme ao Programa Nacional da Especialidade do Ministerio de Sanidade, evi-
tando utilizalos para a cobertura das necesidades estruturais do Sergas, as actuacións que está a
levar a cabo para evitar fomentar a precariedade laboral e a saturación asistencial, así como as po-
líticas que está a desenvolver para abordar e programar as necesidades da Atención Primaria e
dotar orzamentariamente os recursos necesarios
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 41550 (10/POC-006464)
Grupo Parlamentario de En Marea
Lago Peñas, José Manuel
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para combater a pobreza laboral e a desigual-
dade salarial que reflicte o Instituto Galego de Estatística no seu estudo sobre decís salariais
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 41561 (10/POC-006465)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre as razóns do Goberno galego para non incorporar ao acordo de desenvolvemento da carreira
profesional do persoal do sistema sanitario de Galicia o persoal funcionario pertencente á escala
de saúde pública e administración sanitaria, así como as súas previsións ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 41569 (10/POC-006466)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a avaliación por parte do Goberno galego en relación cos datos reflectidos no último informe
do Instituto Nacional de Estatística no que atinxe á subministración e ao saneamento da auga en
Galicia, as causas do incremento que presenta a que se está a perder e a súa opinión referida á
xestión que está a levar a cabo Augas de Galicia, así como as medidas previstas ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41570 (10/POC-006467)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a información e as actuacións previstas polo Goberno galego en relación co incendio decla-
rado na fábrica de Ence, en Lourizán, na ría de Pontevedra, o día 5 de decembro de 2018, así como
os informes que está a manexar respecto das súas repercusións para a saúde e o medio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41571 (10/POC-006468)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para minimizar os danos das riadas en Viveiro,
así como noutras zonas de risco
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41572 (10/POC-006469)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego nos dez últimos anos para protexer o río
Barbaña e o seu contorno natural das agresións ambientais que vén padecendo no concello de
Ourense, as causas desta situación e o impacto ambiental que tiveron as verteduras deste ano, así
como as actuacións previstas ao respecto e a realización dalgunha avaliación do estado do río
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41584 (10/POC-006470)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á presentación dun proxecto de lei que regule a
participación da Xunta de Galicia no financiamento dos concellos, así como as actuacións que vai
levar a cabo ao respecto
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 41593 (10/POC-006471)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia, como un punto de necesaria inflexión na
política sanitaria que está a desenvolver, da dimisión en bloque de numerosos xefes de servizo
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de Atención Primaria na área sanitaria de Vigo, a súa opinión referida á xustificación desa de-
cisión e as actuacións ou propostas levadas a cabo pola Consellería de Sanidade ao respecto,
así como a súa valoración e as actuacións previstas en relación coa situación xerada nesa área
sanitaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 41614 (10/POC-006472)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa posta en marcha dalgunha medida ou cam-
paña de prevención da fertilidade feminina e as medidas que está a considerar para evitar o au-
mento do número de mulleres que, despois de atrasar a súa maternidade, se atopan con
problemas de fertilidade, así como a súa opinión referida á información que posúen as mulleres
galegas ao respecto e á suficiencia dos medios e do número de centros de reprodución asistida
dependentes do Sergas e os seus prazos de atención ás pacientes, en especial para os tratamentos
de fecundación in vitro
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 41621 (10/POC-006473)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa proposta de orde presentada polo Goberno
central de repartición de especies entre distintos caladoiros e de modificación de certos aspectos
das distintas ordes que regulan a actividade pesqueira en augas españolas e europeas, así como
as súas previsións referidas á presentación dalgunha alternativa ao respecto
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 41627 (10/POC-006475)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal, e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta a disposición na casa do Concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41644 (10/POC-006476)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e Cal Ogando, Marcos
Sobre as actuacións que vai levar a cabo a Xunta de Galicia en relación cos feitos acontecidos o do-
mingo 28 de outubro de 2018 no bosque de Ridimoas, no concello de Beade
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 41675 (10/POC-006477)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa porcentaxe de poboación potencialmente
dependente atendida na actualidade en Galicia, as súas razóns para reducir o gasto por persoa de-
pendente nos últimos anos e as súas previsións respecto do seu incremento na X lexislatura
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 41679 (10/POC-006478)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a formalización dos compromisos adquiridos pola consellaría para o arranxo das deficiencias
e carencias que presenta o CEIP Felipe de Castro de Noia, a súa dotación orzamentaria e as melloras
que se van levar a cabo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 41681 (10/POC-006479)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o estado de funcionamento da Comisión de seguimento da couza da pataca, a situación ac-
tual da praga e as medidas previstas polo Goberno galego ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 41686 (10/POC-006480)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre os datos referidos ao financiamento da vixésimo terceira edición do Festival Internacional
de Cine de Ourense, as condicións do convenio asinado pola Axenca Galega das Industrias Culturais
para ese fin e o futuro dese festival
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 41695 (10/POC-006482)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a posta á disposición por parte do Goberno galego dalgún plan para impulsar e apoiar a re-
cuperación das variedades de froitas autóctonas de Galicia, especialmente de mazás, como alter-
nativa de cultivo e de actividade económica do medio rural, así como as intencións da Consellería
do Medio Rural ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 41706 (10/POC-006483)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a actuación levada a cabo polo Goberno galego co fin de equiparar a duración dos contratos
do persoal de reforzo do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios Forestais para a cam-
paña de verán coa dos contratos do persoal fixo descontinuo
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 41625 (10/POC-006474)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
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Sobre a cobertura informativa dada na Televisión de Galicia ás mobilizacións da sanidade pública,
en especial á dimisión do oitenta por cento das xefaturas de servizo dos centros de saúde de Vigo
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

- 41691 (10/POC-006481)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre o tratamento informativo dado pola Televisión de Galicia á dimisión de dezaoito xefes de ser-
vizo dos centros de saúde da área sanitaria de Vigo
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

Admisión a trámite e publicación

- 41562 (10/PRE-012144)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre as razóns do Goberno galego para non incorporar ao acordo de desenvolvemento da carreira
profesional do persoal do sistema sanitario de Galicia o persoal funcionario pertencente á escala
de saúde pública e administración sanitaria, así como as súas previsións ao respecto

- 41586 (10/PRE-012145)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á presentación dun proxecto de lei que regule a
participación da Xunta de Galicia no financiamento dos concellos, así como as actuacións que vai
levar a cabo ao respecto

- 41594 (10/PRE-012146)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia, como un punto de necesaria inflexión na po-
lítica sanitaria que está a desenvolver, da dimisión en bloque de numerosos xefes de servizo de
Atención Primaria na área sanitaria de Vigo, a súa opinión referida á xustificación desa decisión e
as actuacións ou propostas levadas a cabo pola Consellería de Sanidade ao respecto, así como a
súa valoración e as actuacións previstas en relación coa situación xerada nesa área sanitaria

- 41595 (10/PRE-012147)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Losada Álvarez, Abel Fermín
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida á necesidade de inserir nas licitacións públicas algunha
cláusula que prime as empresas por razón do seu domicilio, e a súa legalidade, así como a aplica-
ción deste criterio nas súas contratacións

- 41602 (10/PRE-012148)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
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Sobre a posible consideración da loita contra o abandono indiscriminado do lixo e dos residuos
como unha prioridade para a Xunta de Galicia, a súa opinión referida á necesidade de desenvolver
políticas que potencien a prevención e a sensibilización e que combatan os comportamentos incí-
vicos, así como o número de vertedoiros ilegais detectados desde o ano 2009 e os datos referidos
aos expedientes sancionadores abertos

- 41605 (10/PRE-012149)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para evitar a situación en que se
atopa ría de Pontevedra, a consecuencia do excesivo tratamento de augas residuais e da deficiente
depuración que está a padecer, o contido dos proxectos anunciados para a ampliación da estación
depuradora dos Praceres, en Lourizán, e a solicitude ao Goberno central da ampliación da ocupa-
ción de terreos de dominio público, así como as súas previsións respecto do descarte do proxecto
e a súa adaptación á normativa europea

- 41615 (10/PRE-012150)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa posta en marcha dalgunha medida ou cam-
paña de prevención da fertilidade feminina e as medidas que está a considerar para evitar o au-
mento do número de mulleres que, despois de atrasar a súa maternidade, se atopan con
problemas de fertilidade, así como a súa opinión referida á información que posúen as mulleres
galegas ao respecto e á suficiencia dos medios e do número de centros de reprodución asistida
dependentes do Sergas e os seus prazos de atención ás pacientes, en especial para os tratamentos
de fecundación in vitro

- 41617 (10/PRE-012151)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a opinión do Goberno galego respecto dos datos referidos a Galicia reflectidos no informe
publicado polo Instituto Nacional de Estatística en relación coa recollida e co tratamento de residuos
correspondente ao ano 2016, así como as actuacións que está a levar a cabo para acadar a media
estatal de residuos non mesturados e reciclables e o prazo previsto para ese fin

- 41618 (10/PRE-012152)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre os datos referidos aos recursos de reposición interpostos no marco das dúas ordes de axudas
do 27 de xuño de 2016 destinadas a investimentos non produtivos e vinculadas á realización de
obxectivos agroambientais e climáticos no ámbito dos parques naturais de Galicia e nos concellos
inseridos na Rede Natura 2000

- 41628 (10/PRE-012153)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
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Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta á disposición na casa do concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan

- 41670 (10/PRE-012154)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Santos Queiruga, Carmen
Sobre a contía destinada a cada provincia e a cada concello galego nos anos 2017 e 2018 con cargo
ao orzamento do Plan de cooperación da Xunta de Galicia

- 41676 (10/PRE-012155)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración do Goberno galego en relación coa porcentaxe de poboación potencial-
mente dependente atendida na actualidade en Galicia, as súas razóns para reducir o gasto
por persoa dependente nos últimos anos e as súas previsións respecto do seu incremento na
X lexislatura

- 41678 (10/PRE-012156)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a formalización dos compromisos adquiridos pola consellaría para o arranxo das deficiencias
e das carencias que presenta o CEIP Felipe de Castro de Noia, a súa dotación orzamentaria e as
melloras que se van levar a cabo

- 41680 (10/PRE-012157)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o estado de funcionamento da Comisión de seguimento da couza da pataca, a situación ac-
tual da praga e as medidas previstas polo Goberno galego ao respecto

- 41685 (10/PRE-012158)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre os datos referidos ao financiamento da vixésimo terceira edición do Festival Internacional
de Cine de Ourense, as condicións do convenio asinado pola Axencia Galega das Industrias Culturais
para ese fin e o futuro dese festival

- 41694 (10/PRE-012159)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a posta á disposición por parte do Goberno galego dalgún plan para impulsar e apoiar a re-
cuperación das variedades de froitas autóctonas de Galicia, especialmente de mazás, como alter-
nativa de cultivo e de actividade económica do medio rural, así como as intencións da Consellería
do Medio Rural ao respecto
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- 41697 (10/PRE-012160)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e 3 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo e as previstas polo Goberno galego para evitar o in-
cumprimento das ordes de afastamento nos casos de violencia machista como o acontecido o 5
de decembro de 2018 no Grove

- 41707 (10/PRE-012161)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a actuación levada a cabo polo Goberno galego co fin de equiparar a duración dos contratos
do persoal de reforzo do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios Forestais para a cam-
paña de verán coa dos contratos do persoal fixo descontinuo

1.4.4.3.1. Preguntas para resposta por escrito reconvertidas en preguntas orais en comisión 

Admisión da solicitude, asignación a comisión e publicación do acordo

- 34754 (10/PRE-011507)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre as plantacións de eucaliptos na Ribeira Sacra e as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia
para recuperar a superficie produtiva agraria na zona
BOPG nº 351, do 04.09.2018

A Mesa acorda a súa reconversión, solicitada no doc. núm. 41715, en pregunta con resposta oral
na Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes.

1.4.5. Respostas a preguntas

Toma de coñecemento da resposta, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación

- 41631 - 39302 (10/PRE-011881)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as demandas realizadas polo Goberno galego ao Ministerio de Fomento, con posterioridade
ao 16 de maio de 2015, para o impulso da construción da variante de Ponteareas, así como os datos
referidos ás propostas de convenio remitidas a ese ministerio en maio de 2017 e setembro de 2018

- 41630 - 40702 (10/PRE-012022)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a posible existencia de risco de asolagamento no barrio da Xunqueira, de Viveiro, como con-
secuencia da súa proximidade ao río, a realización por Augas de Galicia dalgún seguimento das
condicións nas que quedou a súa canle despois da corta autorizada de árbores e as súas previsións
respecto da súa rexeneración, dragaxe e limpeza nesa zona
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- 41581 - 40967 (10/PRE-012051)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da adopción por parte da empresa Medtronic da
decisión de ampliar o Servizo de Hemodinámica do Hospital Universitario Lucus Augusti de Lugo
ás vinte e catro horas do día, as decisións que está a tomar no Servizo de Cardioloxía do centro se-
gundo o acordo asinado coa Consellería de Sanidade e a relación que hai entre ela e o Servizo de
Hemodinámica dese hospital

Santiago de Compostela, 18 de decembro de 2018
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Marian García Miguez, Isabel Novo 
Fariña, César Fernández Gil, Antonio Mouriño Villar, María Julia Rodríguez 
Barreira e Jacobo Moreira Ferro, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta Oral Urxente 
en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia ven motivada por coñecer polo miúdo en sede parlamentaria o recente 
acordo alcanzado en relación aos Grupos de Emerxencias Supramunicipais para o 
vindeiro período 2019-2021. 
 
 
O pasado 29 de novembro a Xunta de Galicia e a Federación Galega de Municipios e 
provincias facían público o acordo alcanzado co obxeto de asegurar a continuidade do 
Grupos de Emerxencias Supramunicipais durante o período 2019-2021. 
 
No mencionado acordo se explicitan as obrigas de financiamento de cada unha das 
administracións para este período trianual, ademais de definirse con precisión as 
funcións asignadas aos GES. 
 
A pesares de que as competencias en materia de emerxencias correspondan en base a 
LBRL aos concellos de mais de 20.000 habitantes e ás Deputacións Provinciais, a 
Xunta de Galicia  é consciente da importancia do servizo que os GES están a prestar 
nos seus respectivos ámbitos de actuación, e consecuentemente ten amosado un 
importante compromiso orzamentario dende a súa creación no ano 2013. 
 
Este compromiso se ten materializado, non so mediante a financiación directa do 
servicio, senón tamén a traves de importantes dotacións de material de emerxencias, e 
apostando pola impartición de formación axeitada a través da Academia Galega de 
Seguridade Pública. 
 
O grupo parlamentario popular tamén é consciente da importancia dos GES en relación  
a completar  un mapa de emerxencias que cubra a totalidade do territorio galego de 
xeito eficiente e coherente, garantindo unha resposta eficaz ao conxunto da cidadanía 
galega, e por iso consideramos importante coñecer os detalles do acordo recentemente 
alcanzado.  
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Por todo isto, as deputadas e deputados asinantes formulan a seguinte Pregunta Oral 
Urxente en Comisión: 
 
 
-Cal é a valoración do Goberno galego sobre o acordo alcanzado entre a Xunta de 
Galicia e a FEGAMP para financiar os Grupos de Emerxencia Supramunicipal durante 
o período 2019-2021? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 14 de decembro de 2018. 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/12/2018 11:45:11 

 
Paula Prado Del Río na data 14/12/2018 11:45:30 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 14/12/2018 11:45:42 

 
María Isabel Novo Fariña na data 14/12/2018 11:45:51 

 
César Manuel Fernández Gil na data 14/12/2018 11:46:09 

 
Antonio Mouriño Villar na data 14/12/2018 11:46:30 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 14/12/2018 11:46:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 14/12/2018 11:47:06 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora María Miranda Pena, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

Recentemente varios médicos e médicas internas residentes de cuarto ano que se 

están a formar no Centro de Saúde de Redondela (Unidade docente de Vigo) 

foron interpelados pola responsable de docencia da unidade para realizar gardas 

no propio Punto de Atención Continuada de Redondela substituíndo a un médico 

ou médica adxunta no propio dispositivo.  

 

A saber: a dotación habitual do PAC de Redondela por plan funcional é de dous 

médicos ou médicas adxuntas para a realización de cada garda. Ademais, pode 

haber un MIR que se atopa realizando a formación que estipula o Ministerio de 

Sanidade (que inclúe a realización de gardas nestes dispositivos). 

 

A proposta da Unidade Docente consistía en que quedaría un único médico-a 

adxunto para a titorización, aforrando a presenza do segundo, que viría ser 

ocupada por un/ha MIR de cuarto ano. Entendíase que isto ocorrería de modo 

transitorio pola situación de incapacidade laboral dun titular e a carencia de 

médicos e médicas dispoñibles, mais nun comunicado feito público día 5 de 

decembro xa se deixa entrever a posibilidade de que isto comece a instaurarse 

como medida habitual (mesmo para a contribución da cobertura de ausencias 

programables). 

  

Hai escasos anos, o Ministerio estimou oportuno e necesario incrementar a 

formación MIR de tres a catro anos para optimizar as necesidades de formación 
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destes profesionais. Foi, sen dúbida, unha ganancia curricular que converteu 

aos/ás especialistas en Medicina Familiar e Comunitaria en profesionais 

valiosísimos para o manexo de pacientes en diversidade de recursos asistenciais, 

entre eles a consulta ordinaria de Atención Primaria e nos Puntos de Atención 

Continuada.  

 

A inclusión deste cuarto ano foi establecida polo propio plan formativo da 

especialidade e obedecía a unhas necesidades que, con esta medida de que os 

MIR 4 se incorporen a realizar traballo dun adxunto-a se desvirtuaría. O propio 

ministerio non establece que o  médico ou médica residente poda desenvolver 

legalmente labores de titular ata o remate da formación. Desde un punto de vista 

ético tampouco se sostén na medida en que atenta contra o dereito á formación 

dos propios MIR e contra a atención das persoas enfermas por persoal coa 

titulación esixible (ou no seu defecto cunha titorización efectiva). Resulta 

especialmente preocupante que a proposta sexa canalizada a través da propia 

Unidade Docente, que debería velar polo interese superior da formación en 

óptimas condicións.  

 

A formación propia dun-ha residente de cuarto ano pode capacitalo-a para unha 

ampla abordaxe de situacións asistenciais e a responsabilidade asumida durante o 

período formativo é gradual, mais sempre deberá ser titorizada. Isto significa que 

un MIR NUNCA DEBE QUEDAR SÓ en ausencia dunha supervisión 

responsable.   

 

Nun dispositivo asistencial onde o plan funcional establece necesaria a presenza 

de dous efectivos médicos enténdese que a demanda é considerable e suficiente 

para manter esas dúas figuras. Isto implica, en ocasións, a necesidade de asistir 

urxencias vitais ou saídas a domicilio con certa prioridade.  
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En caso de que o médico ou médica titular abandonen o dispositivo para esa 

asistencia fóra, o MIR debería facelo igualmente por dous motivos: porque non 

pode quedar só/soa e porque a súa presenza no PAC atende tamén a motivos 

docentes: ou sexa, para aprender de todas as situacións. Nese contexto, o PAC 

quedaría desatendido, supoñendo unha exposición innecesaria para as persoas 

enfermas. (Lembramos as funestas consecuencias que este factor xa tivo na 

morte dun paciente na Estrada o pasado verán).  

 

Outros factores agravantes desta situación é que se habilita unha vía para utilizar 

aos MIR como man de obra barata, na medida en que estas gardas serían 

remuneradas a “prezo MIR”. Por outra banda, o feito de que recentemente se 

tiveran solicitado os calendarios de gardas dos R4 con antelación (e o propio 

contido do comunicado) pode facer sospeitar que a utilización como recurso 

asistencial destes médicos e médicas en formación vai ser habitual, desvirtuando, 

como sostiñamos, o propio sentido da formación MIR.  

 

A situación de déficit estrutural de efectivos médicos da atención primaria, tanto 

de pediatría (en maior medida) como de medicina de familia (con maior 

gravidade na área de Vigo), é consecuencia do abandono do investimento neste 

nivel asistencial sostido ao longo dos últimos anos, como se pode visualizar nos 

Orzamentos da Xunta.  

 

Pero ademais alude a unha mala programación e a unha perda de perspectiva 

sobre a importancia deste ámbito asistencial, recoñecido en todos os informes de 

xestión sanitaria como o máis eficiente, accesible e resolutivo para a saúde das 

persoas, sen esquecer que é o que máis benestar e confianza suscita (como se 

aprecia nas sucesivas enquisas á poboación xeral). 
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Finalmente cómpre facer unha chamada de atención sobre a promoción da 

precariedade laboral por parte do SERGAS, mesmo antes da incorporación 

formal ao mercado laboral. A ausencia de programación das necesidades e a 

sobrecarga asistencial inducen que, ao non poder facerse prevención e promoción 

da saúde se derive cara a un asistencialismo insostible a medio prazo. 

 

Proponse como alternativa unha dinámica de coidado ás profesionais como 

elemento máis valioso do sistema con contratos dignos para a súa permanencia. 

Esta sería a única garantía da súa sostenibilidade cos niveis de calidade 

asistencial que están a administrar.  

 

En definitiva, ganaría a saúde das persoas e a dignidade das profesionais.  

 

Por este motivo, formulamos as seguintes preguntas: 

 

1.ª) Respecta o SERGAS as condicións laborais e formativas dos e das médicas 

internas residentes conforme ao Programa Nacional da Especialidade do 

Ministerio de Sanidade evitando utilizalos para a cobertura das necesidades 

estruturais do SERGAS?.  

 

2.ª) Como evita o SERGAS fomentar a precariedade laboral e a saturación 

asistencial, que redunda en malestar para profesionais e pode inducir, por 

esgotamento, nun déficit de atención para as persoas enfermas?   

 

3.ª) Recoñece o SERGAS a valía das profesionais sanitarias e o seu 

protagonismo no sostemento do sistema sanitario, malia a diminución 

orzamentaria?   
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4.ª) Que políticas se están a desenvolver para abordar e programar as necesidades 

da atención primaria (consultas e PACs) e para dotar orzamentariamente os 

recursos suficientes para a súa sostenibilidade digna a curto, medio e longo 

prazo, dada a súa relevancia na atención sanitaria ás persoas enfermas, ademais 

do seu valor na prevención e na promoción da saúde? 

  

5.ª) Que ten planificado o SERGAS para fomentar mecanismos de coordinación 

eficiente entre a primaria e o hospital, sen relación de subordinación da primeira 

respecto ao segundo, dada a súa centralidade na atención sanitaria? 

 

Santiago de Compostela, 7 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Flora María Miranda Pena 

    Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 07/12/2018 13:41:18 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Manuel Lago Peñas, deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3.ª. 

 

A desigualdade salarial está na orixe do proceso crecente de desigualdade que 

sofre a sociedade galega,  ao igual que no resto do estado e mesmo na Unión 

Europea. Desigualade salarial que ven acompañada de pobreza laboral, isto é de 

persoas que a pesares de ter un traballo non poden vivir do seu salario. 

Canta desigualdade salarial, canta pobreza laboral pode soportar unha sociedade 

e seguir sendo unha sociedade plenamente democrática? Está a desigualdade 

salarial en Galicia acercándose a ese limite de intolerancia social? 

Para buscar respostas a estas preguntas o primeiro e saber cal é o nivel de 

desigualdade salarial no noso pais, unha análise que ten como fonte principal o 

estudo sobre deciles salariais que elabora o Instituto Galego de Estatística 

distribuíndo as persoas en deciles, isto é, agrupando en dez grupos o total das 

persoas asalariadas. 

A última análise dispoñible é a de 2017, ano no que de media traballaron como 

asalariadas 822.300 persoas en Galicia, polo que cada decil salarial está formado 

por 82.000 persoas. O criterio de agrupación é estar nun intervalo cun límite 

superior e inferior, distribuíndo ao conxunto das persoas e dez intervalos 

salariais, isto é, en deciles salariais. No decil 1 están as persoas con menores 

ingresos e no decil 10 as que teñen os mellores salarios, con oito deciles 

intermedios entre ambos extremos da escala salarial. 
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A análise da estatística de deciles salariais de 2017 ven a confirmar tres graves 

problemas do mercado laboral en Galicia: a existencia de moitas persoas con 

salarios moi baixos, unha inaceptable desigualdade que medra ano tras ano e a 

perda de poder adquisitivo dos salarios, en especial as persoas que teñen os 

ingresos máis baixos. 

O núcleo central da pobreza laboral está no decil 1 no que esta o 10% das persoas 

asalariadas de Galicia que teñen os ingresos máis baixos. En 2017 son 82.000 

persoas que ingresaron de media 469 euros brutos ao mes en doce meses É o 

chanzo máis baixo da escala salarial que sitúa as persoas do decil 1 por debaixo 

do limiar da pobreza e a exclusión social. 

A maioría das persoas do decil 1 traballan a tempo parcial, por iso o salario 

medio é tan baixo, pero na inmensa maioría, traballan por horas porque non 

poden atopar un traballo a tempo completo.  

En todo caso, traballando a tempo parcial ou a tempo completo, hai 82.000 

persoas cun ingreso neto por debaixo de 440 euros. Son traballadores pobres, 

porque o propio IGE establece o limiar da pobreza en 635 euros para unha persoa 

que viva de forma independente. 

Nunha situación algo mellor, pero aínda en pobreza laboral, está o decil 2, 

porque as persoas que están neste decil tiveron en 2017 un salario medio de 900 

euros, cifra que en termos netos en 14 pagas convertese en 725 euros. 

Esta cifra está por riba do limiar estatístico de pobreza pero e evidente que unha 

persoa non pode vivir de forma independente con esta cantidade, e quen non 

pode vivir do seu salario é un traballador ou unha traballadora pobre. 

Un terceiro grupo de persoas asalariadas están por riba da pobreza pero sofren de 

precariedade salarial. E o decil 3, formado por 82.300 persoas que teñen un 

salario medio de 1.145 euros brutos, cifra que se transforma en 922 euros netos 

en 14 pagas. 
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Utilizando esta cifra como referencia os tres primeiros deciles están por debaixo 

de mil euros, o que significa que preto de 250.000 persoas que traballan como 

asalariadas en Galicia non chegan nin a mileuristas. Esta é a realidade salarial do 

noso pais:  case unha de cada tres persoas están en situación de pobreza ou de 

precariedade salarial. 

Pobreza e desigualdade, porque nestes anos non deixaron de medrar a diferenza 

entre os que máis ingresan e os que teñen salarios máis baixos, isto é, entre o 

decil 1 e o decil 10. 

En 2017 o salario medio do decil 1 foi de 469 mentres que as persoas do decil 10 

ingresaron de media 4.496 euros. A ratio entre ambas cifra cuantifica a 

desigualdade: o salario dos que máis ganan multiplica por dez veces o decil con 

salarios máis baixos. 

Esta é a ratio da desigualdade en Galicia, unha proporción de 10 a 1 entre o decil 

inferior e superior, determinado máis pola escasa contía dos salarios baixos que 

por un exceso dos salarios altos. 

Unha desigualdade que sendo xa insoportable non deixou de medrar nos últimos 

anos. No ano 2006 a ratio da desigualade era de 7 a 1, isto é, o salario medio das 

persoas do decil 10 multiplica por sete veces o decil 1. Esta ratio aumenta de 

forma sostida, pasando a oito veces en 2008, a nove veces en 2009 ata chegar a 

10 veces en 2017. 

Esta é a senda da desigualdade en Galicia, porque si comparamos a ratio de 2017 

coa de 2006 a diferenza salarial aumentou o 37%, un incremento inaceptable que 

reflicte o empobrecemento das persoas que ocupan os niveis salariais mais 

baixos, porque a principal causa de que aumente a diferenza é o maior deterioro 

dos salarios mais baixos. 

Polo exposto presentase a seguinte Pregunta: 
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- Que vai facer a Xunta de Galicia para combater a pobreza laboral e a 

desigualdade salarial que reflicte o Instituto Galego de Estatística no seu 

estudo sobre deciles salariais? 

 

Santiago de Compostela, 7 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Manuel Lago Peñas 

    Deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Lago Peñas na data 07/12/2018 14:03:40 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Consellería de Sanidade retomou neste 2018 a necesidade de implantar a 

carreira profesional para o persoal do Sistema sanitario galego, despois de ter 

paralizado en 2010 esta demanda durante anos ao igual que os acordos xerais cos 

traballadores aos que chegaron os seus representantes co goberno da Xunta de 

Galicia no ano 2008, presidido por Emilio Pérez Touriño. 

 

Non entanto, esta aplicación da carreira profesional ten aínda diversas eivas que 

non son superadas polos acordos chegados. Entre eles, no que afecta ao persoal 

funcionario sanitario pertencentes á escala de Saúde Pública e Administración 

Sanitaria, cabe mencionar que este colectivo non foi incluído no acordo para o 

desenvolvemento da súa carreira profesional.  

 

Os e as profesionais deste ámbito teñen reivindicado a súa incorporación a este 

proceso, e diversas melloras respectivas ao seu campo de traballo, máis non son 

atendidas pola Consellería de Sanidade. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non incorpora aos citados conxuntos de 

profesionais ao acordo de desenvolvemento da carreira profesional? 

 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia modificar a súa posición sobre a 

incorporación destes conxuntos de profesionais a este acordo? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/12/2018 11:16:04 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/12/2018 11:16:09 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

Galicia afronta un serio problema coa auga. Consume máis que o resto do Estado 

-138 litros ao día, dous máis que a media do territorio español– e perde unha 

cantidade maior. Dos 258,6 millóns de metros cúbicos de auga que se 

distribuíron no ano 2016, extraviáronse 70,77 por fugas ou avarías, unha 

cantidade que equivale á necesaria para abastecer durante un mes a tódolos 

fogares de Cataluña e Madrid, ou durante un ano aos habitantes de Estremadura, 

segundo os datos do último informe do Instituto Nacional de Estatística sobre o 

subministro e o saneamento da auga. Isto supón que Galicia perde o 27,3% da 

auga, unha porcentaxe que supera en case dous puntos a media actual do Estado e 

en once puntos a que tiña a propia comunidade fai dous anos. 

 

A pésima xestión da auga en Galicia reviste especial gravidade nun momento 

como o actual, no que as secas se converteron nunha ameaza recorrente. A seca 

que padecemos o ano pasado non foi un fenómeno puntual e extraordinario, 

senón o síntoma dun cambio climático que se está a producir en todo o planeta. 

Nesta liña manifestouse o Consello Económico e Social, que no seu recente 

informe de 2017 “insta a impulsar plans que melloren a xestión e o uso da auga, 

clarifiquen competencias e ordenen as competencias administrativas no uso deste 

ben público”.  
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Augas de Galicia tería que tomar a iniciativa nesta cuestión, xa que é o ente 

público ao que lle corresponde garantir a utilización sustentable e racional da 

auga; garantir a eficacia na prestación de servizos públicos de abastecemento, 

saneamento e depuración; e reducir a contaminación causada polas verteduras; 

etcétera. Porén, a xulgar polos datos que temos sobre a mesa, é obvio que non 

está facendo correctamente o seu traballo.  

 

A falta de auga ten efectos funestos tanto a curto como a longo prazo, xa que, 

entre outras cousas, prexudica enormemente ao sector primario, que tanto peso 

ten no conxunto do tecido produtivo galego. Así, a xestión dos recursos hídricos 

tería que ser unha das prioridades do Goberno galego, non só por razóns de 

urxencia medioambiental, senón tamén por motivos económicos.  

 

 

Por todo o exposto, preséntanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

 

 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia dos datos que arroxa o último 

informe do Instituto Nacional de Estatística sobre o subministro e o 

saneamento da auga? Como explica que Galicia pasara de perder pouco 

máis do 16% da auga a perder o 27,3% en tan só dous anos? Cre que 

Augas de Galicia está xestionando correctamente a auga? Se é así, como 

explica os datos do informe? Quen é o responsable de que empeorase a 

xestión da auga?  
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 Que medidas se van a poñer en marcha dende a Xunta de Galicia para 

xestionar de maneira responsable os recursos hídricos? 

 

Santiago de Compostela, 10 de decembro de 2018. 

 

  Asdo.: Marcos Cal Ogando 

   Antón Sanchez García 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 10/12/2018 13:10:05 

 

Antón Sánchez García na data 10/12/2018 13:10:21 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

O mércores 5 de decembro ardeu a torre de refrixeración da fábrica de ENCE.  

 

O pasado 7 de novembro unha inspectora municipal constatou, nunha visita á 

fábrica, que ENCE estaba facendo obras de mellora da eficiencia enerxética e de 

integración urbanística sen o correspondente título habilitante municipal, polo 

que foron paralizadas. Atendendo ao que se sabe ata o de agora, as obras ilegais 

puideron ser as causantes do lume.  

 

Perante estes feitos, a Asociación pola Defensa da Ría (APDR) denunciou que a 

“presenza de material plástico (poliester), as dimensións do incendio e a 

proximidade ás instalación nas que se desenvolven as actividades industriais da 

empresa, fixeron tomar a decisión de desaloxar a fábrica”. Como cabía esperar, 

ENCE minimizou “a importancia das lapas e da posíbel incidencia do fume no 

medio ambiente, un fume no que se transportan derivados organohaloxenados, 

entre eles as coñecidas dioxinas, que teñen unha forte incidencia na saúde das 

persoas”.  

 

A Asociación advertiu do “perigo que supón para a poboación da comarca e para 

o medio ambiente convivir cunha fábrica que non só está a contaminar as augas 

da Ría e o ar que respiramos e a destruír os nosos recursos económicos, senón 
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que atenta contra a integridade da cidadanía en xeral e a dos seus traballadores en 

particular”.  

 

“Accidentes coma este, deixan en evidencia tamén, a inexistencia –na práctica- 

dun Plan de Emerxencia Exterior que protexa á poboación no caso dun accidente 

de maior gravidade e xustifican máis –se cabe- a esixencia da eliminación da 

fábrica do seu actual emprazamento”.  

 

Por todo isto, dende a APDR, denuncian “o papel que xoga a Xunta de Galicia na 

permanencia de ENCE na Ría, que pecha os ollos a esta realidade e facilita coas 

sucesivas resolucións administrativas todas as esixencias da dirección da 

empresa”.  

 

Acerca disto último, cómpre non esquecer que foi o Goberno galego quen 

decidiu, o pasado mes de novembro, renovarlle a autorización ambiental á planta 

de ENCE. O actual permiso autonómico non terá que ser revisado ata catro anos 

despois de que o Goberno central considere que no sector hai dispoñibles 

melloras técnicas que limiten mellor a contaminación.  

 

Tendo en conta os riscos que entraña ENCE para a contorna, tanto en 

circunstancias ordinarias como en situacións de emerxencia como a do incendio; 

e tendo en conta que a celulosa incumpre a normativa autonómica, estatal e 

comunitaria, a Xunta de Galicia tería que revocar a autorización ambiental da 

fábrica de inmediato.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 
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 Que información ten a Xunta de Galicia sobre o incendio acontecido na 

fábrica de ENCE? Foron as obras sen licencia municipal as causantes do 

lume?  

 Vai retirar a autorización ambiental á fabrica polo risco manifesto que 

supón para a contorna, como puxo de manifesto o incendio da torre de 

refrixeración? 

 Pensa que ENCE conta con suficientes medidas de seguridade? Se é así, 

como explica o incendio? Se non é así, por que lle concedeu a 

autorización ambiental, tendo en conta o risco que supón para a contorna? 

 Que informes manexa a Xunta sobre as afeccións á saúde e ao medio 

ambiente provocadas polo incendio?  

 

Santiago de Compostela, 10 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 10/12/2018 10:25:44 

 

Antón Sánchez García na data 10/12/2018 10:25:55 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

O domingo 18 de outubro Viveiro sufriu unha funesta riada que esnaquizou o 

barrio de Xunqueira. As choivas inundaron decenas de vivendas, arrastraron 

coches e destruíron cortes. Tamén os comerciantes do casco histórico, que tiveron 

que dedicar varios días á limpeza dos locais e a retirar mercancía e mobiliario 

danado, se viron moi prexudicados. A nota máis triste da xornada foi a morte 

dunha octoxenaria.  

 

Ana Lage, meteoróloga de Meteogalicia, declarou a La Voz de Galicia que a 

“situación do domingo veu dada porque se deron varios condicionantes á vez. 

Por unha parte, había temperaturas cálidas en superficie, de arredor de 16 graos, 

que non son moi habituais nesta época do ano. E, por outra, había un anticiclón 

centrado nos países nórdicos que nos enviaba ventos do leste, ademais dunha 

pequena baixa centrada ao leste de Portugal”. “Chegaba aire cálido e húmido a 

zonas baixas e, á vez, este aire víase obrigado a subir a barlovento polas ladeiras 

que están contra o mar. Ao ir subindo, atopaba aire moi frío nas capas altas, e iso 

deu lugar a chuvias moi locais”.  

 

Pola súa banda, a Xunta de Galicia renuncia a asumir ningunha responsabilidade 

no sucedido e limítase a botarlle a culpa ao raro fenómeno meteorolóxico. En 

palabras de Ethel Vázquez, a tromba era moi pouco probable e non se podía 

evitar.  
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Aínda que admitimos que o Goberno galego non ten competencias sobre o propio 

clima, cómpre destacar que o órgano autonómico concede permisos para sacar a 

madeira vadeando os ríos e logo despreocúpase de comprobar como quedan os 

leitos. Así, a Xunta de Galicia si que é culpable do que fixeron as empresas 

forestais que levaron a cabo talas de eucaliptos; empresas que tería que ter 

vixiado e que se abstivo de controlar.  

 

Tendo en conta o impacto prexudicial que tivo a riada para Viveiro, o Goberno 

tería que ter contando con medidas de prevención que, obviamente, non existían. 

Isto é algo polo que, pola súa responsabilidade coas vítimas, ten que responder.   

 

Por todo o exposto, preséntanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

 

 Que pensa facer a Xunta de Galicia para minimizar os danos das riadas 

tanto en Viveiro como noutras zonas de risco?  

 A desgraza do fin de semana do 18 vai servir para que o Goberno faga 

algo ao respecto ou vaise limitar a lamentarse polo mal tempo? 

 

Santiago de Compostela, 10 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 10/12/2018 13:02:40 

 

Antón Sánchez García na data 10/12/2018 13:02:48 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

Os ríos Barbaña e Barbañica levan moito tempo sufrindo constantes agresións 

medioambientais sen que o concello de Ourense e a Xunta de Galicia tomen 

medidas ao respecto, malia os compromisos acadados cos grupos da oposición.  

 

O sábado 1 de novembro volveron aparecer espumas contaminantes no Barbaña, 

nos arredores da Farixa. Así o confirmou a Confederación Hidrográfica Miño-Sil 

(CHMS), polo que podemos falar xa de oito vertidos só dende o pasado mes de 

xuño. O incidente máis grave aconteceu no mes de maio, cando foron vertidos 

5.000 litros de hidrocarburos, pero houbo outros que tamén cómpre destacar: 

 

-O 21 de outubro detectouse un vertido á altura do ponte da rúa Presa, entre O 

Piñeiral e Seixalbo.  

 

-O 8 de outubro apareceu espuma preto da ponte de A Farixa e o Pazo dos 

Deportes Paco Paz.  

 

-O 22 de xullo, houbo un vertido de espuma branca que cubriu o río dende a 

depuradora de San Cibrao ata os barrios de O Polvorín e As Camelias.  

 

-O venres 13 de xullo, unha tormenta desbordou os colectores da rede de 

saneamento causando o vertido de augas sen tratar nos ríos Barbaña e Barbañica. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-6

q2
cf

zv
4o

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

135659

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-6q2cfzv4o-8


 

 

 
Os colectores expulsaron un gran chorro de auga marrón que carrexaba papeis, 

plásticos e restos de materia orgánica. A auga sen tratar foi a responsable de que 

os ríos desprenderan un forte olor a putrefacción á altura da ponte da avenida de 

Marcerlo Macías, no seu percorrido cara o Miño. A auga do río tiña tamén un 

sospeitoso color negro xunto á depuradora de San Cibrao, debido á materia 

orgánica que arrastraba.  

 

A todo isto hai que sumar unha tubaxe rota que leva dende xullo vertendo augas 

fecais ao río. Que aconteza unha cousa semellante, que podería ser solucionada 

rapidamente e sen grandes inversións, é unha mostra clara do desleixo das 

institucións competentes, que non están a facer o que lles corresponde para 

coidar a contorna natural.  

 

Os grupos da oposición veñen reclamando ao concello que tome cartas no asunto, 

en colaboración coas administracións que corresponda, para evitar que se volvan 

a producir acontecementos como os descritos e minimizar os danos 

contaminantes. Porén, o goberno popular do concello, prefire facer oídos xordos, 

botar balóns fora e non tomar medida ningunha, polo que a Xunta de Galicia, por 

responsabilidade medioambiental, tería que tomar a iniciativa de protexer os ríos 

Barbaña e Barbañica, así como a contorna natural.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en comisión. 

 

 Que fixo a Xunta de Galicia durante os últimos dez anos para protexer o 

Barbaña e a súa contorna natural? Como explica que o río leve máis dunha 

década sendo vítima de vertidos contaminantes? Que impacto 

medioambiental considera que tiveron os vertidos deste ano? Que pensa 
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facer para evitar que se siga danando ese espazo natural? Fixo unha 

avaliación do estado do río, como solicitamos no pasado? 

 

Santiago de Compostela, 10 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 10/12/2018 10:26:34 

 

Antón Sánchez García na data 10/12/2018 10:26:46 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Patricia Vilán Lorenzo e Juan Manuel Díaz 

Villoslada, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 1ª. 

A Constitución española e a Carta europea de autonomía local establecen e 

consagran os principios de autonomía e suficiencia financeira das entidades 

locais. O Estatuto de autonomía de Galicia establece que os ingresos dos entes 

locais se percibirán a través da Comunidade Autónoma galega, que os distribuirá 

de acordo cos criterios legais que estableza, tanto no que se refire aos ingresos 

estatais como para as subvencións incondicionais.  

A Lei 7/85, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local no seu artigo 2.1 

modificado pola Lei 27/2013, do 27 de decembro, de racionalización e 

sustentabilidade da Administración local, establece: “Para a efectividade da 

autonomía garantida constitucionalmente ás entidades locais, a lexislación do 

Estado e a das comunidades autónomas, reguladora dos distintos sectores da 

acción pública, segundo a distribución constitucional das competencias, deberá 

asegurar aos concellos, ás provincias e ás illas o seu dereito a intervir en cantos 

asuntos afecten directamente ao círculo dos seus intereses, atribuíndolle as 

competencias que proceda en atención ás características da actividade pública 

de que se trate e á capacidade de xestión da entidade local, de conformidade cos 

principios de descentralización, proximidade, eficacia e eficiencia, e con estrita 

suxeición á normativa de estabilidade orzamentaria e sustentabilidade 

financeira.”  

E no artigo 105.1 establece: “de conformidade coa lexislación prevista no artigo 

5, dotarán ás facendas locais de recursos suficientes para o cumprimento dos 

fins das entidades locais.”  

Así, o principio de suficiencia financeira implica que as entidades locais galegas 

deberán dispoñer de medios suficientes para o desempeño das funcións que as 

leis lles atribúen e que se deben nutrir de tributos propios e da participación nos 

ingresos do Estado e da Comunidade Autónoma de Galicia. Esta lei regula a 

colaboración financeira da Comunidade Autónoma de Galicia coas entidades 

locais do seu territorio, a través da participación destas nos recursos económicos 

daquela, sobre a base dos principios de eficiencia, equidade, corresponsabilidade 

fiscal e lealdade institucional.  
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

A Administración local galega caracterízase por un importante raquitismo 

orzamentario, no que os cometidos superan aos recursos financeiros cos que 

contan para acometelos, constituíndose, non obstante, as administracións locais 

nas protagonistas máis importantes ante a cidadanía.  

O Pacto local asinado entre a Federación Galega de Municipios e Provincias 

(Fegamp) e o Goberno autonómico no ano 2006, constituíu un paso importante 

cara a formulacións de diversas iniciativas que se puxeron en marcha desde a 

Goberno da Xunta de Galicia. A día de hoxe, o Pacto local non está desenvolvido 

ao 100 %. 

O 14 de febreiro de 2017, a Comisión Executiva da Fegamp aprobou por 

unanimidade dos grupos políticos un documento coas demandas en materia de 

financiamento de cara ao debate para reformar a Lei de facendas locais. As ditas 

propostas materializáronse nun documento titulado “Resumo executivo da 

Comisión de análise para o estudo e proposta de medidas de cara á reforma da 

normativa que rexe as facendas locais”, documento que consta de tres puntos con 

cen propostas:  

1. Antecedentes  

2. Introdución  

3. Propostas  

Neste último punto, Propostas, trátanse varios apartados, entre os que se inclúe:  

3.1. Financiamento local.  

3.1.3.Participación nos ingresos da Comunidade Autónoma, puntos 25 a 33.  

3.1.4.Transferencias a través de subvencións, puntos 34 a 43.  

Outras administracións, nomeadamente as deputacións da Coruña, de Lugo e de 

Pontevedra teñen apostado nesta lexislatura polo cambio aprobado no seo da 

Fegamp, aprobando O Plan Único, no que se unifican os antigos plans de 

investimentos e determinadas liñas de subvencións nunha única convocatoria 

anual, permitindo aos concellos non só unha mellor planificación, senón maior 

axilidade na tramitación, máis autonomía local para decidir en que invisten os 

fondos e máis transparencia na asignación de recursos. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á vista destes datos, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

1ª) Vai o Goberno galego presentar un proxecto de lei que regule a participación 

no financiamento dos concellos galegos? 

2ª) Vai o Goberno galego incrementar as partidas non finalistas dentro do 

capítulo de transferencias totais da Xunta de Galicia con destino ás entidades 

locais, integrándoas no Fondo de Cooperación Local? 

3ª) Vai o Goberno galego establecer neste exercicio 2018 os criterios que rexan o 

reparto das subvencións da Comunidade Autónoma a favor das entidades locais, 

cos obxectivos consensuados coa Fegamp, garantindo a igualdade de acceso para 

todas elas con convocatorias públicas ás que concorreran todos os concellos en 

igualdade de condicións? 

4ª) Vai o Goberno galego establecer un acordo para que o canon da auga se 

reparta con criterios obxectivos e se traslade unha parte da súa execución ás 

entidades locais, de xeito que poidan recibir como transferencias de capital unha 

porcentaxe significativa das recadacións que se levan en cada concello? 

5ª) Vai o Goberno galego crear un fondo específico anual formado polas 

transferencias non executadas no orzamento da Xunta de Galicia con destino ás 

entidades locais? 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/12/2018 16:37:25 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 10/12/2018 16:37:32 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 10/12/2018 16:37:38 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Abel Losada Álvarez e Noela Blanco Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A Atención Primaria é un elemento central no bo funcionamento dun sistema 

sanitario, pola súa capacidade resolutiva e pola repercusión que sobre todo o 

sistema ten o que ocorre nos centros de atención primaria. A optimización do seu 

rendemento produce maior liberación de traballo dos centros hospitalarios. Por un 

lado pola resolución de problemas en primeira instancia que, de non ser 

afrontados, agrávanse ata provocar ingresos e tratamentos máis complexos. 

Tamén un bo funcionamento da atención primaria xera menores frecuentacións 

dos e das pacientes ás urxencias hospitalarias, sensibles á acumulación de casos.   

 

De maneira reiterada colectivos profesionais, sindicatos, persoas usuarias e 

persoal do Sergas vén denunciando durante os últimos tempos a perda progresiva 

de recursos materiais e humanos que dificultan, cada vez máis, a posibilidade de 

ofrecer un servicio de calidade á cidadanía. A política de recursos humanos da 

Consellería de Sanidade está desequilibrando a capacidade asistencial dos 

centros, non substituíndo os e as profesionais e agrupando servicios e atención 

nos centros de atención primaria das cabeceiras de comarca, co obxectivo de 

recortar o gasto a pesares das consecuencias na calidade de asistencia. Esta 

apenas nula cobertura de médicos/as de familia e pediatras vén provocando 

incerteza e inquedanza na poboación, que comproba como está perdendo servizos 

de maneira progresiva. Só na comparativa dos orzamentos presentados pola 

propia Xunta de Galicia recóllese que o número de profesionais en Atención 

Primaria previsto para 2018 era de 8419, mentres que para 2019 reducíase en 58 

efectivos ata quedar en 8361. 

 

No que corresponde aos recursos materiais, a capacidade de atención primaria 

vén estando recortada tamén polas minguantes partidas destinadas a atención 

primaria, en favor doutros investimentos inconcretos e ás veces non de todo 

xustificados noutros eidos da consellería.  

 

No Plan funcional, mentres se recortan materiais e persoal os e as profesionais 

vén acumuladas as súas tarefas administrativas e de coordinación, pero non 

aumentan as súas oportunidades de aplicación profesional nun posible aumento 
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do catálogo de probas diagnósticas que poden determinar, ou co intento de limitar 

a prescrición da enfermería que mantiveron os gobernos do PP dificultando o 

funcionamento cotiá e real dos servizos. 

 

Por varios destes motivos sinalados e por outras cuestións específicas, vénse de 

coñecer a renuncia conxunta á xefatura de servizo de numerosos profesionais da 

área sanitaria de Vigo, que denuncian así a inacción e oídos xordos da consellería 

ante as súas demandas. Esta dimisión en bloque pon en entredito de maneira 

definitiva a capacidade da consellería de resolver os problemas xurdidos cos 

profesionais, como xa ocorrera co intento de aplicación da figura do pediatra de 

área.  

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Acepta a Xunta de Galicia que a dimisión en bloque de numerosos/as 

xefes/as de servizo de atención primaria supón un punto de necesaria 

inflexión da súa política sanitaria? 

2. Considera a Xunta de Galicia que os motivos que levan á dimisión a 

numerosos/as xefes/as de servizo de atención primaria son xustificados? 

3. Que accións ou propostas ten desenvolvido a Consellería de Sanidade 

dende que foi coñecedora da intención de dimitir por parte dos e das xefes 

e xefas de servizo de atención primaria que o fixeron? 

4. Que valoración fai a Consellería de Sanidade da situación xurdida na área 

sanitaria de Vigo en torno á atención primaria? 

5. Que ten previsto facer a Xunta de Galicia ante a dimisión en bloque de 

numerosos/as xefes/as de servizo do área sanitaria de Vigo? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Abel Losada Álvarez 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputados e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/12/2018 16:48:05 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 10/12/2018 16:48:12 
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Noela Blanco Rodríguez na data 10/12/2018 16:48:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, María Dolores Toja Suárez, Julio Torrado 

Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e 

Emprego. 

 

Varias son as cuestións que levan a moitas mulleres a retrasar a súa maternidade. 

Os motivos laborais solen ser os máis habituais, pois a muller en idade fértil 

tamén se atopa na súa etapa máis produtiva laboralmente, e pode querer encontrar 

estabilidade laboral ou promocionarse antes de ter fillos. Tamén se teñen alegado 

motivos máis persoais, como o desexo de atopar unha parella coa que ter fillos e 

formar unha familia. 

 

A opción entre carreira profesional e maternidade non debería ser un dilema, 

senón que se deberían tomar as medidas necesarias para permitir ás mulleres que 

así o desexan, decidir cando van a ser nais, sen que isto paralice a súa carreira 

profesional. 

 

O retraso da idade de xestación non fai máis que postergar a xestación e pospón 

os problemas de conciliación que supón a maternidade. Os conflitos relacionados 

coa maternidade que non se tiveron antes se terán despois. Se a idades temperás 

podería existir unha incompatibilidade entre a maternidade e o traballo nunha 

empresa competitiva, a mesma incompatibilidade se producirá en idades maduras 

nas que as persoas acceden a postos de dirección e dos que se poderá excluír ás 

mulleres que deciden, entón si, ter fillos. O problema que para a empresa supón 

perder temporalmente a unha moza traballadora (mentres está de baixa por 

maternidade) se incrementará porque perderá a unha muller madura, en postos 

máis elevados, salvo que decida, simplemente, non promocionala. 

 

Todo isto non fai  máis que reflectir as dificultades reais coas que se atopan as 

mulleres e non os homes que queren ter unha carreira profesional á vez que 

queren formar unha familia. A conxelación de óvulos é unha solución que podería 

beneficiar ás empresas na captación de novos talentos, pero non ás mulleres. As 

decisións que alienen ás mulleres, ó longo, non benefician a ninguén.  
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Nunha comunidade con serios problemas de perda de poboación e 

envellecemento da mesma, é necesario traballar para atopar medidas que 

fomenten a protección da maternidade e a conciliación da vida familiar e laboral. 

 

E máis alá das políticas de conciliación, é preciso desmontar a perigosa idea de 

moitas compañías, medios de comunicación e clínicas privadas dedicadas a 

facilitar a fecundación das mulleres, de que a fecundidade das mulleres pode 

prolongarse no tempo.  

 

Lembremos que España é país líder mundial en técnicas de reprodución asistida,  

e o país europeo con máis centros, nun número de 383 tanto públicos como 

privados. Mentres na cidade de Oslo hai dous anos había só dous centros, en 

Madrid se contaba xa con 48, unha comparativa que é ben significativa. 

 

Prolongación que nun índice altísimo precisa de axuda clínica, que en ningún 

caso, senón ten unha patoloxía demostrada para a súa infertilidade, será facilitada 

desde a sanidade pública, e cunha idade límite dos 40 anos.  Polo tanto un 

privilexio que corresponde só a aquelas persoas con capacidade económica para 

poder afrontar procesos que chegan a ser de miles de euros e levando incluso a 

petición de préstamos persoais para poder afrontar os custos. 

 

No ano 2015, último ano do que se teñen datos do “Rexistro Nacional  de 

Actividade 2015-Rexistro SEF“ do propio “Ministerio de Sanidade, Servicios 

Sociais e Igualdade”, foron 2093 ciclos por inseminación artificial (entre parellas 

e con donante) e 3721 os ciclos por fecundación in vitro ós que se someteron as 

galegas, e segundo os datos facilitados  por 12 centros (2 públicos e 8 privados) 

dos 15 presentes na nosa comunidade. 

 

Un 70 % dos ciclos son en mulleres de máis de 35 anos e un 18,5 % de maiores 

de 40 anos. 

 

Un 18 % dos ciclos por FIV finalizan con éxito en partos.  Isto é se estima en 670 

bebés nados por FIV en Galicia, segundo os datos aportados polo 88% dos 

centros. Un 10% dos ciclos por IAC e IAD rematan en partos, isto é uns 210 

bebés nados.  

 

Entre ámbalas dúas, aproximadamente uns 880 partos con éxito, pero que en total 

significa que só unha media dun 14 % dos ciclos ós que se someten as mulleres 

rematan en éxito, porcentaxe que se reduce significativamente segundo a idade 

das nais xestantes. 
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Por iso desde o Grupo Parlamentario Socialista consideramos que é preciso 

desmontar o mito de que a día de hoxe unha muller pode ser nai case a calquera 

idade. Algo que xoga perigosamente coas expectativas das parellas e mulleres 

que deciden retrasar a súa maternidade no tempo, ata atopar un momento mellor. 

Só a información ben recibida pode facilitar unha boa toma de decisións. I é 

imprescindible que as mulleres e unidades familiares de Galicia se sintan ben 

informadas para poder decidir, de ser o seu desexo, como e cando queren exercer 

a súa  maternidade e paternidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego a posta en práctica dalgunha medida ou 

campaña de prevención da fertilidade no territorio galego? 

2. Que medidas está a considerar para evitar que sexan cada día máis as 

mulleres que, trala decisión de retrasar no tempo a súa  maternidade e o 

nacemento do seu primeiro fillo/filla, se atopen con problemas de 

fertilidade? 

3. Cree que están as mulleres galegas perfectamente informadas e asesoradas 

sobre a vida útil da súa fertilidade? 

4. Entende que o incremento de clínicas e centros de asistencia á reprodución 

asistida, quince na nosa comunidade, son a resposta a unha demanda cada 

día máis grande de técnicas reprodutivas que permitan resolver os 

problemas de fertilidade das mulleres galegas? 

5. Cree que son suficientes os medios e número de centros de reprodución 

asistida dependentes do Sergas na nosa comunidade? 

6. Considera axeitados os prazos de atención das pacientes dos servicios de 

reprodución asistida do Sergas, en especial para os tratamentos de 

fecundación in vitro? 

7. Para cando un servizo de reprodución asistida que oferte FIV en Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

  María Dolores Toja Suárez 

  Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-d

G
C

U
Q

O
4J

U
-3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

135671

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-dGCUQO4JU-3


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 11/12/2018 09:53:34 

 
María Dolores Toja Suárez na data 11/12/2018 09:53:40 

 
Julio Torrado Quintela na data 11/12/2018 09:54:10 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 11/12/2018 09:54:15 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-d

G
C

U
Q

O
4J

U
-3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

135672

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-dGCUQO4JU-3


 
 

 
 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora Miranda Pena e Paula Quinteiro Araujo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 8.ª 

 

Ven de presentarse perante as Cortes do Estado o proxecto de orde polo que se 

reparten determinadas especies compartidos entre distintos caladoiros e se 

modifican certos aspectos das distintas ordes que regulan a actividade pesqueira 

en augas españolas e europeas.  

 

Esta orde consagra unha vez máis determinadas decisións e medidas que poden 

ser moi prexudiciais para a frota galega, ademais de flexibilizar a utilización da 

transferencia de cotas.  

 

Entre as situacións de maior relevancia, sitúase unha vez máis a prevalencia de 

determinados sectores de frota industrial sobre o resto de segmentos, o que incide 

na aposta pola frota industrial menos selectiva contra a frota artesanal.  

 

Por todo isto as deputadas asinantes formulamos a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión: 

 

Que valoración fai o Goberno galego do proxecto de orde de reparto de especies 

que ven de ser presentado polo Goberno Central? 

 

Vai o Goberno galego a presentar algunha alternativa a esta proposta? 
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Santiago de Compostela, 11 de decembro de 2018. 

 

Asdo.: Flora Miranda Pena 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputadas do G.P. de En Marea 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 11/12/2018 11:08:37 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 11/12/2018 11:08:45 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-k

8S
Lq

JC
t7

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

135674

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-k8SLqJCt7-9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo,  María Luisa Pierres López e Luís Manuel 

Álvarez Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 2ª. 

 

 

Na información aos medios que publica a Xunta de Galicia na súa páxina web, o 

7 de decembro de 2018, informábase sobre a aprobación definitiva do “Primeiro 

Plan Urbanístico de Tordoia co fin de garantir a Ordenación Integral do 

Concello”, indicando que ese mesmo día a conselleira de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda asinaba a dita orde de aprobación.  

 

 

Á vista desta información as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas: 

 

1ª) Xa foi notificada a aprobación do Plan xeral de ordenación municipal de 

Tordoia aos servizos técnicos do Concello? 

 

2ª)  Cando entrará en vigor o dito Plan xeral de ordenación municipal? 

 

3ª) Cando vai estar na Casa do Concello toda a documentación do Plan xeral de 

ordenación municipal de Tordoia para poder ser consultado pola veciñanza? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/12/2018 17:39:22 

 
María Luisa Pierres López na data 10/12/2018 17:39:30 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/12/2018 17:39:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Paula Quinteiro Araujo e Marcos Cal Ogando, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no 

artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2.ª 

O bosque Ridimoas, en Beade (Ourense) é un espazo protexido cunha superficie 

boscosa de máis de 400 hectáreas, de gran valor biolóxico, científico e educativo, 

no que residen especies en perigo de extinción e se realizan traballos de 

erradicación de flora alóctona, como mimosas e eucaliptos, repoñendo con 

vexetación autóctona á vez que se mellora a capacidade de carga de hábitats 

coma os acuáticos, os lugares de alimentación de fauna silvestre e prevención de 

incendios forestais, sendo o espazo forestal que máis mellorou a súa calidade 

biolóxica nos últimos 30 anos.  

En 1988 a actividade extraescolar Aula Verde da Universidade Laboral de 

Ourense, constitúese en asociación cultural ecolóxica e comeza a mercar parcelas 

na paraxe de Ridimoas (Río de Moas) e adopta ese nome, acadando varios 

premios nacionais e autonómicos, como o premio Bandeira Verde, así como o 

recoñecemento da UNESCO como a mellor estratexia de conservación dun 

bosque no programa “Hay un mundo que construír”. 

Ata o ano 2008 o bosque funciona como vedado de caza e, desde ese ano, as 

parcelas adquiridas acadan a consideración de Refuxio de Fauna, por 

segregación das parcelas segregadas do TECOR (Terreo Cinexeticamente 

Ordenado) Corneira de Avia OU-10.202, conforme á lei 4/97. 
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Desde 2008, a superficie do bosque segregado foi en aumento a medida que o 

catastro ía inscribindo a nome da asociación as novas parcelas que se ían 

mercando, sempre coa consideración de Refuxio de Fauna. Esta estratexia de 

proceder foi innovadora en Galicia e outras asociacións seguiron o exemplo. 

No último comunicado da Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do 

Territorio, expediente 12/2017, correspondente á segregación de algo máis de 

dez hectáreas, desaparece a consideración de Refuxio de Fauna, e as novas 

parcelas segregadas pasan a ter a consideración de “zona de exclusión de 

caza” conforme á lei de caza 13/2013; e agora os terreos segregados teñen que 

ser sinalizados pola propia asociación, segundo o regulamento dos terreos 

cinexéticos. Esta relaxación da protección foi propiciada pola presión dos 

cazadores sobre a Consellería de Medio Ambiente. 

Na actualidade a asociación Ridimoas coida unha superficie forestal continua 

dunhas  400 hectáreas, xestionando tanto as parcelas propias como as 

colindantes. Todo o traballo realizado susténtase na achega da cota anual de máis 

de mil afiliados, doazóns privadas e en donativos por visitas ao bosque de 

colexios, familias e outros, podendo ver distintas especies da fauna silvestre no 

seu hábitat específico. 

O domingo 28 de outubro, un numeroso grupo de cazadores, pertencentes ao 

TECOR Corneira de Avia OU-10.202, entraron neste espazo protexido 

propiedade da asociación, armados e con cans, mataron numerosas especies 

animais, introduciron os seus vehículos polo bosque e deixaron o monte cheo de 

cartuchos de balas, coa contaminación por chumbo que iso ocasiona, e 

impedindo realizar visitas ao bosque. 

Os cazadores entraron en Ridimoas derribando os carteis que indicaban que se 

atopaban nunha zona de exclusión de caza e organizáronse para repartirse polo 
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espazo e vixiar, demostrando con todas estas condutas que sabían que alí non se 

podía cazar. 

Ademais, tódolos días de caza, arredor deste bosque, os cazadores dan tiros polas 

zonas limítrofes, en viñedos, e ao lado das casas dos veciños de Beade, causando 

moito medo e inseguridade na veciñanza; tamén soltan e introducen aos cans no 

bosque Ridimoas para provocar que a fauna fuxa e abandone o espazo protexido 

e, en numerosas ocasións, eles mesmos realizan incursións dentro do bosque, 

obrigando a esta asociación a un sobre esforzo en vixilancia. 

 Estes feitos son moi graves, xa que Ridimoas é o único espazo forestal do 

Ribeiro onde sobreviven especies en perigo de extinción, e sen embargo, está 

totalmente ignorado pola Consellería de Medio Ambiente e a de Medio Rural, 

facendo cada vez máis difícil o labor da asociación. 

 Non podemos consentir que estas situacións se sigan dando en Galicia. A lei de 

caza debe volver a recoller a consideración de Refuxio de Fauna para as terras 

segregadas dos terreos cinexéticos e se lles facilite a sinalización oportuna por 

parte da Administración. 

Ante os graves feitos acaecidos, debe responderse institucionalmente e dar apoio 

material e de vixilancia por parte da Xunta a Ridimoas, cumprindo coa obriga de 

velar pola riqueza natural de todas e todos os galegos e de que as zonas 

protexidas se respecten. Debe exercerse tamén un maior control sobre os 

TECORES e sancionalos ante episodios como o furtivismo.  

Cremos que é necesaria unha aposta real pola conservación do patrimonio natural 

galego, polo que a Consellería de Medio Ambiente debe asumir a súa 

responsabilidade. 
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Por estes motivos, os deputados que subscriben presentan a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 2.ª 

1.- Vai a Xunta de Galicia abrir unha investigación de oficio para averiguar o 

acontecido o domingo 28 de outubro no bosque de Ridimoas? 

2.- Vai tomar medidas contra os infractores da lei de caza se se demostra que 

participaron nunha cacería ilegal? 

3.- Vai apoiar e indemnizar á Asociación Cultural Ecolóxica Ridimoas polas 

perdas sufridas?  

Santiago de Compostela, 11 de decembro de 2018. 

 

Asdo.: Paula Quinteiro Araujo 

Marcos Cal Ogando 

Deputada e deputado do G.P. de En Marea. 
 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Quinteiro Araújo na data 11/12/2018 17:05:55 

 
Marcos Cal Ogando na data 11/12/2018 17:06:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

 A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 12 anos 

cunha bagaxe certamente pobre. Así, aos recortes orzamentarios e normativos do 

anterior Goberno de España do PP, en Galicia sumóuselle a vontade do Goberno 

de Feijoo en apuntalar o desmantelamento do sistema. Aos reiterados 

incumprimentos da lexislación vixente, coa tardanza en realizar as avaliacións, a 

resolución das mesmas con graos menores para aforrar custos ou sinxelamente 

avaliacións sen grao, a perda do dereito de seren atendidas as persoas avaliadas 

co grao I, e o atraso da atención ás persoas en situación de dependencia 

moderada, súmanse ás reducións das prestacións económicas, o incremento dos 

copagos para as persoas usuarias, o empeoramento dos servizos de axuda a 

domicilio, etc.  

 

A chegada ao Goberno de España do PSOE comezou a reverter en pouco tempo 

os retallos levados a cabo polo anterior executivo do PP, garantindo unha mellora 

do financiamento por parte do Estado, e a recuperación á cotización á Seguridade 

Social das persoas que coidan a algún familiar con dependencia.  

 

Segundo datos recentes do Ministerio de Sanidade, Servicios Sociais e Igualdade, 

en Galicia hai máis de 80.000 persoas que solicitaron as axudas da dependencia. 

Delas 66.000 teñen este dereito xa recoñecido, e unhas 55.000 están a recibir a 

prestación. Pero a comunidade autónoma galega ten segundo datos do IGE 

240.000 maiores de 80 anos, e 232.000 persoas con discapacidade. O último 

informe do Ministerio de Sanidade, do pasado 28 de febreiro de 2018, sinala que 

en Galicia pediron unha prestación o 2,98 % dos galegos, unha das porcentaxes 

máis baixas de España, e as únicas autonomías con menor taxa son Baleares, 

Canarias e Valencia, onde a pirámide demográfica é moi distinta. 

 

Recentemente coñeciamos o XVIII informe do observatorio da Lei 39/2006, do 

14 de decembro de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en 

situación de dependencia, que amosa unha vez máis datos preocupantes sobre a 

situación do sistema de dependencia e Galicia. Segundo se reflicte no propio 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

informe a pesares de que Galicia incrementou o número de persoas atendidas 

nestes últimos anos, como consecuencia da aplicación progresiva desta lei, a 

atención centrouse en servizos de baixo custe (o servizo de atención a domicilio 

representa xa o 32 % do total das prestacións), en cambio nos servizos que maior 

esforzo orzamentario precisan, como a atención residencial, nin sequera logrou 

manter a taxa de reposición do ano anterior, pechando o exercicio con 78 prazas 

residenciais menos. Motivo polo cal o promedio do gasto público por dependente 

e por habitante atendido en Galicia sitúase moi por debaixo da media estatal. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a porcentaxe de poboación potencialmente 

dependente atendida na actualidade en Galicia? 

2. A que cre o Goberno galego que se debe que a nosa sexa unha das 

comunidades autónomas con menor índice de poboación potencialmente 

atendida? 

3. Por que reduciu a Xunta de Galicia nestes últimos anos o gasto por 

dependente? 

4. Ten previsto o Goberno galego incrementar o gasto público por dependente 

atendido na X lexislatura? 

5. Cal é o motivo polo que a Xunta de Galicia está potenciando o servizo de 

axuda a domicilio en detrimento doutros servizos? 

6. Cando ten previsto o Goberno galego ter ao 100 % do seu funcionamento 

as residencias de maiores anunciadas para as sete cidades galegas? 

7. Que consecuencias tivo para o sistema de dependencia de Galicia a 

supresión do nivel acordado e o retallo mínimo aprobados polo Real 

decreto lei 20/2012? 

8. En cantas ocasións reclamou oficialmente a Xunta de Galicia ao Goberno 

de España o cumprimento do reparto do financiamento do sistema de 

dependencia entre o Goberno autonómico e o estatal? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/12/2018 16:38:32 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/12/2018 16:38:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión. 

 

As deficiencias observadas no colexio público de Noia, o CEIP Felipe de Castro 

foron reiteradamente denunciadas polo BNG daquela localidade. 

O Pavillón Polideportivo, de recente construción (entregáronse as chaves do 

mesmo o 17 de setembro pasado), presenta deficiencias en limpeza e no acceso ó 

mesmo e o Colexio diversas necesidades entre elas a da adecuación ós tempos que 

corren no tocante a climatización. 

Diante das queixas da ANPA persoal técnico da consellería e a mesma 

conselleira visitaron hai pouco o colexio e parece ser que, segundo manifestou o alcalde 

á concelleira do BNG hai dous compromisos da Consellería: 

- Construción dunha pasarela de acceso ao pavillón dende o edificio do colexio, 

para cubrir as deficiencias actuais en canto a accesibilidade se refire; 

- Inversión de 500.000 euros no centro. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

- Están formalizados e orzamentados ditos compromisos? 

- Cal é a súa contía? 

- Cales serían as melloras a realizar no centro segundo ditos compromisos? 

- Cando está previsto materializalos? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 17:00:46 
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María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 17:00:52 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 17:00:53 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 17:00:55 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 17:00:57 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 17:00:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 7ª. 

 

A couza da pataca continúa a estar presente nun número crecente de concellos 

de Galicia. 

O mutismo da Consellería e máis da Comisión de Seguimento son feitos 

constatables que invitan a pensar ou nunha deixadez incomprensible ou na existencia de 

malas novas que non se queren asumir. 

A ausencia do tema na prensa pública e esa falta de transparencia da Comisión 

de Seguimento non evitan a existencia da praga. 

Por outro lado, nos concellos afectados, nada se sabe do tema estando próxima a 

campaña da semente da pataca de cedo, é máis, na maior parte dos concellos tapón sería 

agora, decembro, o mes en que se prepararía a terra para a sementeira. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

-Existe ou feneceu a Comisión de Seguimento da Couza da Pataca? 
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-Cando pensa o goberno galego dar algunha nova sobre a actual situación da 

praga da couza e das medidas a tomar tanto pola poboación coma polo goberno? 

-Lembra o goberno galego a existencia dun compromiso con esta Comisión 7ª 

que consistía en manter informados ós seus compoñentes do estado e da evolución da 

citada praga da pataca? 

-Cal é a situación actual da praga da couza e que medidas ten previsto tomar o 

goberno galego? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 17:04:49 
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María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 17:04:55 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 17:04:57 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 17:04:58 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 17:05:00 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 17:05:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, sobre a participación da Xunta de Galiza na organización 

do OUFF. 

 

Vén de rematar a 23ª edición do Festival Internacional de Cine de Ourense 

(OUFF). Unha edición que estivo a piques de non se celebrar por mor dos impagos do 

Concello de Ourense e a  falta de previsión e transparencia municipal na adaptación á 

nova Lei de contratos, en vigor desde marzo de 2018.  

Así as cousas, finalmente tivo lugar cun novo modelo de xestión e organización 

encabezado pola Deputación de Ourense, a Fundación Carlos Velo, o Concello de 

Ourense e a Xunta de Galiza.  

A dirección do certame foi encomendada a Miguel Anxo Fernández organizador 

tamén do AUGAL e profesor asociado na Facultade de Ciencias Sociais e da 

Comunicación de Pontevedra (UVigo). 

En relación á participación da Xunta de Galiza, esta materializouse  a través da 

sinatura dun convenio coa AGADIC para a realización de actividades relacionadas co 

festival en diversos espazos de Ourense, porén, non transcendeu nin a contía nin as 

condicións do mesmo. En 2017 o convenio asinado ascendeu a 35.000 euros.  
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

- A canto ascendeu a achega da Xunta de Galiza á edición do OUFF 2018? 

- Cal foi a contía aportada polas demais administracións públicas, Deputación e 

Concello? 

- Cales foron as condicións do convenio asinado pola AGADIC? 

- O director desta edición, Miguel Anxo Fernández, ten ou tivo algunha 

relación coa AGADIC? De ser así, cal? 

- Cal será o futuro do OUFF de cara aos vindeiros anos? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Y

V
G

A
m

2c
N

I-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

135690

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-YVGAm2cNI-9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 18:03:54 

 

María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 18:04:08 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 18:04:10 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 18:04:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 18:04:14 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 18:04:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, 

Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Galiza é un país cheo de pomares e de hortas con froiteiras. Case tódalas 

casas rurais contan con algunha árbore froiteira. 

A nosa Terra é propicia para a produción froiteira. Son millóns as 

toneladas de mazás, peras, pexegos, limóns, cereixas, noces, figos ou castañas 

que se producen tódolos anos, e o número de variedades é inxente, contándose 

por centos en cada comarca. 

Os mercados actuais están copados no seu labor alimentario polas grandes 

cadeas de distribución que moven produtos desde os máis recónditos lugares 

xeográficos do planeta.  

Estes alimentos, que soportan un plus de combustibles fósiles pola súa 

lonxanía, son producidos a prezos irrisorios por poboacións que, as máis das 

veces, viven en condicións de explotación e de paupérrimas condicións 
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alimentarias, sanitarias e de xustiza social, son postos a prezos cos que a 

meirande parte das veces os produtores locais non poden competir.  

Compiten, si, en calidade, condicións hixiénicas e sanitarias e no control 

na utilización de fitosanitarios, almacenamento e sobre todo en calidade. 

É tamén unha realidade a uniformización de sabores, o sacrificio da 

calidade e da orixinalidade destes produtos alimenticios en aras da cantidade  e 

do baixo custo. 

É tamén unha realidade o abandono da fruticultura como actividade 

agraria neste noso País que pola contra conta cunha vasta variedade de 

microclimas e solos  propicios para o desenvolvemento desta actividade como 

xeradora de economía e con posibilidades de asentamento de poboación 

chamando por brazos mozos. 

Ao igual ca acontece con outros sectores. Temos bo clima, boa terra, 

xente cualificada, unha amplísima variedade, e unha excelente calidade, pero non 

temos sector frutícola na Galiza. 

É practicamente imposible mercar unha mazá galega nun supermercado, e 

vémonos na obriga de consumilas de Lleida, de Francia, dos Alpes italianos ou 

de Chile. Namentres as nosas mazás apodrecen no chan sen que ninguén as 

recolla. 
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Se queremos que o medio rural se recupere e diversifique é imprescindible 

que a produción froiteira recupere azos e sexa elemento central na economía 

agraria. 

Xa hai iniciativas e entidades no País que queren tirar proveito destes 

recursos. Pero, coma noutros casos, atopan moitos atrancos e pouco apoio. 

Unha das grandes eivas do sector é a comercialización. Imos tendo 

produción, pero esta non chega ao mercado. 

As medidas de apoio poderían ser moitas e variadas, pasando pola 

investigación e a mellora xenética, a formación, a promoción do cooperativismo, 

as subvencións ás plantacións ..., que precisan de financiamento e de tempo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

-Que opinión lle merecen ó goberno galego as iniciativas e asociacións de 

apoio ó cultivo das froitas autóctonas e a presenza destes produtos nos mercados 

de proximidade? 

-Ten o goberno galego en carteira algún plan de medidas encamiñadas a 

implementar e apoiar decididamente a recuperación des variedades de froita 

autóctona, nomeadamente das mazás, coma alternativa de cultivo e de actividade 

económica no medio rural? 
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-Houbo nos últimos tempos algún tipo de contactos encamiñados á 

elaboración dalgún plan específico de valorización e expansión do sector? 

-Estaría disposta a Consellería de Medio Rural a considerar a posibilidade 

de abrir unha liña de axudas a novas incorporacións á actividade hortofrutícola 

así como reforzar con especies autóctonas a actividade xa existente? 

 

Santiago de Compostela, 13 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 13/12/2018 10:47:35 
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María Montserrat Prado Cores na data 13/12/2018 10:48:26 

 

Ana Pontón Mondelo na data 13/12/2018 10:48:27 

 

Olalla Rodil Fernández na data 13/12/2018 10:48:33 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/12/2018 10:48:35 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 13/12/2018 10:48:36 
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A MESA DO PARLAMENTO 

Davide Rodríguez Estévez, Antón Sánchez García e Paula Quinteiro Araujo, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7.ª  

Dende o ano 2012, a relación de postos de traballo (RPT) da Consellería do 

Medio Rural, recolle unha serie de prazas cunha temporalidade na prestación de 

servizos de ata tres meses, prazas adscritas ao Servizo de Prevención e Defensa 

contra Incendios Forestais.  

As citadas prazas de nova creación foron recollidas no DOGA nº 130, do luns 9 

de xullo de 2012, onde se recolle que segundo a Lei 3/2007 do 9 de abril, de 

prevención e defensa contra incendios forestais, atribúe ao órgano competente en 

materia forestal o deseño do operativo de extinción de incendios forestais a 

través do plan de defensa contra incendios forestais (PLADIGA).  

A Xunta de Galicia argumentaba polo ano 2012 que a citada modificación da 

RPT de Medio Rural tiña por finalidade dimensionar a estrutura orgánica do 

persoal e adecuala ás necesidades do servizo de prevención e defensa contra 

incendios forestais en época estival que, de forma permanente, é declarada como 

época de alto risco, dando apoio nas tarefas de extinción de incendios forestais.  

Nesta modificación da RPT aprobouse a creación de 436 prazas, cunha 

prestación de servizos de ata tres meses para persoal do SPDCIF, de cara ao 

reforzo de alto risco de incendios, tal e como relata no DOGA anteriormente 

exposto.  

A normativa pola que se rexen as relacións xurídico-laborais entre a Xunta de 

Galicia e o persoal que presta os seus servizos baixo a súa dependencia, entre 
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eles o persoal laboral do SPDCIF, recolle unicamente períodos de actividade 

laboral de doce e nove meses.  

Nos 436 contratos de traballo que os traballadores e traballadoras asinan coa 

Xunta de Galicia-Consellería de Medio Rural, na cláusula primeira vincula ao 

traballador co SPDCIF. Nas cláusulas terceira e cuarta tamén existe vinculación 

do traballador co propio V convenio colectivo único para o persoal laboral da 

Xunta de Galicia, como tamén na cláusula adicional décimo terceira.  

Dentro dun plano máis técnico, no que a incendios forestais se refire, 

atopámonos nos últimos anos con novos tipos de lumes de elevados riscos, tanto 

para bens materiais como perigoso para as vidas humanas, tal e como son os 

lumes de interface, con ameaza para persoas e bens, así como os lumes de quinta 

xeración, que superan a capacidade e extinción producindo simultaneidade de 

lumes de interface.  

No que á parte económica se refire, tal e como recolle a propia memoria de 

xustificación funcional e económica da Consellería do Medio Rural, elaborada 

para a modificación da RPT da consellería de cara á creación dos postos de 

reforzo no verán do SPDCIF, o incremento de gasto anual para poder contratar 

durante nove meses ós traballadores e traballadoras é de 6.685.352€, un gasto, 

que debe considerarse asumíbel. 

Diante do argumento da falta de fondos para ampliar a contratación, podemos 

demostrar como a Xunta de Galicia tenta ampliar a data de hoxe as contratación 

en temo e número de brigadas helitransportadas por un montante superior ás 

cifras que vimos de expoñer, aumentando o tempo de traballo só ás brigadas 

helitransportadas privadas para facer prevención mentres manda o persoal do 

SPDCIF fixo descontinuo ao paro. 
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A precariedade laboral á que están sometidos os traballadores e traballadoras 

contratados, cos tempos e modalidades existentes neste momento, aumenta co 

simple paso do tempo. É escandaloso que a propia Administración pública 

fomente estes contratos, non garantindo o básico para poder manter unhas 

condicións de vida digna.  

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  

Que medidas ten levado a cabo a Xunta de Galicia ata o día de hoxe para 

proceder á modificación da actual Relación de Postos de Traballo da Consellería 

de Medio Rural, no senso de que a duración dos contratos do persoal de reforzo 

para a campaña do verán do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios 

Forestais (SPDCIF) se incremente sobre os 3 meses actuais, sendo equiparados 

cos traballadores e traballadoras, persoal laboral fixo descontinuo, ampliando a 

súa relación contractual a un total de nove meses? 

Santiago de Compostela, 13 de decembro de 2018. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Antón Sánchez García 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
David Rodríguez Estévez na data 13/12/2018 13:32:04 
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Antón Sánchez García na data 13/12/2018 13:32:14 

 
Paula Quinteiro Araújo na data 13/12/2018 13:32:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión da CRTVG, sobre a cobertura 

das mobilizacións na sanidade pública, especialmente da demisión do 80% das 

xefaturas de servizo dos centros de saúde de Vigo. 

 

O 10 de decembro o 80% das xefaturas de servizo dos centros de saúde da 

área sanitaria de Vigo anunciaron, a través dunha carta pública, que presentaban 

a súa demisión como mostra de rexeitamento polas precarias condicións de 

traballo do persoal sanitario, a falta de persoal, as listas de agarda en Atención 

Primaria, a sobrecarga de traballo e os recortes orzamentarios acumulados. “Até 

aquí chegamos”, aseguraron.  

Malia facerse pública a súa decisión a primeira hora do día, a 

comparecencia de imprensa foi convocada pola tarde.  

As demisións das xefaturas de servizo viguesas, unha vintena, súmanse á 

folga convocada nas Urxencias do CHUS e nos PACs así como ao conflito das 

ambulancias e ao debate aberto, tamén, no Parlamento de Galiza arredor das 

consecuencias dos recortes orzamentarios en sanidade ao fío de dous fitos 
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tráxicos, a morte de doentes de Hepatite C e a dun paciente no PAC da Estrada 

por falta de persoal médico para o atender.  

Malia a relevancia e magnitude da nova, os servizos informativos da TVG 

non consideraron que a información tivese importancia suficiente para ser 

destacada en Titulares, nin ao mediodía nin ao serán.  

Así, a escaleta do TX-1 –o de maior audiencia de acordo cos datos da 

Corporación- relegou até o minuto 20:44 a nova das demisións e reservou a 

maior parte da peza informativa para as declaracións do director do Sergas. Ao 

serán, a información pasou ao quinto lugar (10:29) incluíndo xa unhas breves 

palabras do portavoz sanitario en comparecencia pública. 

Sorprende esta cobertura se o comparamos co lugar destacado que as 

mobilizacións do persoal público, ora ben, en Catalunya acontecidas o 29 de 

novembro, si que foron consideradas relevantes e abriron os titulares da xornada 

na TVG: ‘Outono quente, pero sen lazos amarelos’, titularon. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta 

na Comisión da CRTVG: 

- Que ten que acontecer para que mobilizacións, denuncias ou demisións 

que critiquen o Goberno do Partido Popular na Xunta de Galiza, por exemplo en 

sanidade, abran un servizo informativo, sexan incluídas en titulares ou ocupen as 

primeiras liñas do telexornal? 
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- Que criterio informativo relega ao minuto 20:44 a demisión do 80% dos 

xefes de servizo dunha área sanitaria en Galiza mais considera nova do día en 

titulares a folga sanitaria en Catalunya tendo en conta que falamos dos medios 

públicos galegos?  

 

Santiago de Compostela, 11 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 11/12/2018 11:29:26 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 11/12/2018 11:29:32 
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Noa Presas Bergantiños na data 11/12/2018 11:29:35 

 

María Montserrat Prado Cores na data 11/12/2018 11:29:39 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 11/12/2018 11:29:41 

 

Ana Pontón Mondelo na data 11/12/2018 11:29:44 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e  Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara 

presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión de 

Control da CRTVG. 

 

Durante este mes de decembro dezaoito xefes de servizo de centros de saúde de 

Vigo comunicaron a súa dimisión empuxados polo deterioro da asistencia 

sanitaria da atención primaria segundo un escrito redactado por eles mesmos. Isto 

representa un 80% do total dos xefes de servizo desta área e, ademais, espérase 

que se unan un número maior de compañeiros a esta denuncia. Durante o verán 

deste ano foron varias as peticións que se reclamaron por parte dos profesionais 

sen ser, a día de hoxe, ningunha resolta. 

Entre outras, os profesionais quéixanse da sobrecarga asistencial (están 

soportando nalgún caso máis de noventa pacientes diarios), da nula previsión 

sobre recambio profesional, irregularidades dos plans de reposición de material e 

aparatos, as condicións precarias das persoas que pretenden incorporarse a 

traballar no sistema de saúde, as listas de espera para probas e consultas 

hospitalarias que sofren os pacientes tendo así que colapsar o sistema de 

urxencias, a precariedade do relevo xeracional dentro do sistema, etc.  

A Xunta de Galicia desvía a atención das reivindicacións co argumento de que 

isto non é problema único de Vigo e en que toda España está sucedendo, tratando 

de diluír así a culpa do mal estado do sistema do que é directamente responsable. 

Tendo en conta que a este acontecemento se lle suman as reivindicacións por 

parte das Urxencias do Hospital Clínico de Santiago, folgas continuas no sector 

das ambulancias e nos puntos de atención continuada (PAC). 

A pesar da importancia dos feitos, o día dez de decembro as noticias que abren os 

telexornais nada teñen que ver co estado do sistema de saúde galego nin coas 
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reivindicacións por parte do sector sanitario. Sorprendentemente, as noticias cas 

que comeza o telexornal están relacionadas con Torra, Sánchez e Pachi Vázquez. 

A única noticia referente a estes sucesos ocupa o posto número once e remata 

despois dun minuto. 

O día once esta noticia non ocupa ningún titular no telexornal, tan só a noticia 

número quince fai referencia a unha manifestación por parte do sindicato 

O’Mega diante das portas do Parlamento de Galicia que, á súa vez, é unha noticia 

á que tan só lle dedican quince segundos. Xustamente a noticia anterior a esta é 

unha onde se esclarece que Galicia é a sexta comunidade que máis cartos destina 

a sanidade.  

Todo isto supón motivos claros para supoñer que a RTVG está directamente 

influenciada, manipulada e coaccionada polo partido que goberna no Parlamento 

de Galicia. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a seguinte  

Pregunta para resposta oral en Comisión: 

 

- Existe algunha explicación ao por que a TVG no dedique o tempo que 

merece unha problemática como a que está a suceder?  

- Existe algunha razón para que os telexornais da galega ocupen máis 

espazo en falar das folgas dos médicos cataláns e andaluces que a dos 

propios membros do Sistema Galego de Saúde? 

 

Santiago de Compostela, 13 de decembro de 2018. 

   Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 13/12/2018 10:43:41 

 

Luca Chao Pérez na data 13/12/2018 10:43:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A Consellería de Sanidade retomou neste 2018 a necesidade de implantar a 

carreira profesional para o persoal do Sistema sanitario galego, despois de ter 

paralizado en 2010 esta demanda durante anos ao igual que os acordos xerais cos 

traballadores aos que chegaron os seus representantes co goberno da Xunta de 

Galicia no ano 2008, presidido por Emilio Pérez Touriño. 

 

Non entanto, esta aplicación da carreira profesional ten aínda diversas eivas que 

non son superadas polos acordos chegados. Entre eles, no que afecta ao persoal 

funcionario sanitario pertencentes á escala de Saúde Pública e Administración 

Sanitaria, cabe mencionar que este colectivo non foi incluído no acordo para o 

desenvolvemento da súa carreira profesional.  

 

Os e as profesionais deste ámbito teñen reivindicado a súa incorporación a este 

proceso, e diversas melloras respectivas ao seu campo de traballo, máis non son 

atendidas pola Consellería de Sanidade. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non incorpora aos citados conxuntos de 

profesionais ao acordo de desenvolvemento da carreira profesional? 

 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia modificar a súa posición sobre a 

incorporación destes conxuntos de profesionais a este acordo? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/12/2018 11:15:46 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/12/2018 11:15:52 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Patricia Vilán Lorenzo e Juan Manuel Díaz 

Villoslada, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

A Constitución española e a Carta europea de autonomía local establecen e 

consagran os principios de autonomía e suficiencia financeira das entidades 

locais. O Estatuto de autonomía de Galicia establece que os ingresos dos entes 

locais se percibirán a través da Comunidade Autónoma galega, que os distribuirá 

de acordo cos criterios legais que estableza, tanto no que se refire aos ingresos 

estatais como para as subvencións incondicionais.  

A Lei 7/85, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local no seu artigo 2.1 

modificado pola Lei 27/2013, do 27 de decembro, de racionalización e 

sustentabilidade da Administración local, establece: “Para a efectividade da 

autonomía garantida constitucionalmente ás entidades locais, a lexislación do 

Estado e a das comunidades autónomas, reguladora dos distintos sectores da 

acción pública, segundo a distribución constitucional das competencias, deberá 

asegurar aos concellos, ás provincias e ás illas o seu dereito a intervir en cantos 

asuntos afecten directamente ao círculo dos seus intereses, atribuíndolle as 

competencias que proceda en atención ás características da actividade pública 

de que se trate e á capacidade de xestión da entidade local, de conformidade cos 

principios de descentralización, proximidade, eficacia e eficiencia, e con estrita 

suxeición á normativa de estabilidade orzamentaria e sustentabilidade  

financeira.”  

E no artigo 105.1 establece: “de conformidade coa lexislación prevista no artigo 

5, dotarán ás facendas locais de recursos suficientes para o cumprimento dos 

fins das entidades locais.”  

Así, o principio de suficiencia financeira implica que as entidades locais galegas 

deberán dispoñer de medios suficientes para o desempeño das funcións que as 

leis lles atribúen e que se deben nutrir de tributos propios e da participación nos 

ingresos do Estado e da Comunidade Autónoma de Galicia. Esta lei regula a 

colaboración financeira da Comunidade Autónoma de Galicia coas entidades 

locais do seu territorio, a través da participación destas nos recursos económicos 

daquela, sobre a base dos principios de eficiencia, equidade, corresponsabilidade 

fiscal e lealdade institucional.  
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A Administración local galega caracterízase por un importante raquitismo 

orzamentario, no que os cometidos superan aos recursos financeiros cos que 

contan para acometelos, constituíndose, non obstante, as administracións locais 

nas protagonistas máis importantes ante a cidadanía.  

O Pacto local asinado entre a Federación Galega de Municipios e Provincias 

(Fegamp) e o Goberno autonómico no ano 2006, constituíu un paso importante 

cara a formulacións de diversas iniciativas que se puxeron en marcha desde a 

Goberno da Xunta de Galicia. A día de hoxe, o Pacto local non está desenvolvido 

ao 100 %. 

O 14 de febreiro de 2017, a Comisión Executiva da Fegamp aprobou por 

unanimidade dos grupos políticos un documento coas demandas en materia de 

financiamento de cara ao debate para reformar a Lei de facendas locais. As ditas 

propostas materializáronse nun documento titulado “Resumo executivo da 

Comisión de análise para o estudo e proposta de medidas de cara á reforma da 

normativa que rexe as facendas locais”, documento que consta de tres puntos con 

cen propostas:  

1. Antecedentes  

2. Introdución  

3. Propostas  

Neste último punto, Propostas, trátanse varios apartados, entre os que se inclúe:  

3.1. Financiamento local.  

3.1.3.Participación nos ingresos da Comunidade Autónoma, puntos 25 a 33.  

3.1.4.Transferencias a través de subvencións, puntos 34 a 43.  

Outras administracións, nomeadamente as deputacións da Coruña, de Lugo e de 

Pontevedra teñen apostado nesta lexislatura polo cambio aprobado no seo da 

Fegamp, aprobando O Plan Único, no que se unifican os antigos plans de 

investimentos e determinadas liñas de subvencións nunha única convocatoria 

anual, permitindo aos concellos non só unha mellor planificación, senón maior 

axilidade na tramitación, máis autonomía local para decidir en que invisten os 

fondos e máis transparencia na asignación de recursos. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-x

s1
7M

JS
LC

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

135711

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-xs17MJSLC-5


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á vista destes datos, as deputadas e o deputado que asinan solicitan en resposta 

escrita contestación ás seguintes preguntas: 

1ª) Vai o Goberno galego presentar un proxecto de lei que regule a participación 

no financiamento dos concellos galegos? 

2ª) Vai o Goberno galego incrementar as partidas non finalistas dentro do 

capítulo de transferencias totais da Xunta de Galicia con destino ás entidades 

locais, integrándoas no Fondo de Cooperación Local? 

3ª) Vai o Goberno galego establecer neste exercicio 2018 os criterios que rexan o 

reparto das subvencións da Comunidade Autónoma a favor das entidades locais, 

cos obxectivos consensuados coa Fegamp, garantindo a igualdade de acceso para 

todas elas con convocatorias públicas ás que concorreran todos os concellos en 

igualdade de condicións? 

4ª) Vai o Goberno galego establecer un acordo para que o canon da auga se 

reparta con criterios obxectivos e se traslade unha parte da súa execución ás 

entidades locais, de xeito que poidan recibir como transferencias de capital unha 

porcentaxe significativa das recadacións que se levan en cada concello? 

5ª) Vai o Goberno galego crear un fondo específico anual formado polas 

transferencias non executadas no orzamento da Xunta de Galicia con destino ás 

entidades locais? 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/12/2018 16:34:19 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 10/12/2018 16:34:25 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 10/12/2018 16:34:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Abel Losada Álvarez e Noela Blanco Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A Atención Primaria é un elemento central no bo funcionamento dun sistema 

sanitario, pola súa capacidade resolutiva e pola repercusión que sobre todo o 

sistema ten o que ocorre nos centros de atención primaria. A optimización do seu 

rendemento produce maior liberación de traballo dos centros hospitalarios. Por un 

lado pola resolución de problemas en primeira instancia que, de non ser 

afrontados, agrávanse ata provocar ingresos e tratamentos máis complexos. 

Tamén un bo funcionamento da atención primaria xera menores frecuentacións 

dos e das pacientes ás urxencias hospitalarias, sensibles á acumulación de casos.   

 

De maneira reiterada colectivos profesionais, sindicatos, persoas usuarias e 

persoal do Sergas vén denunciando durante os últimos tempos a perda progresiva 

de recursos materiais e humanos que dificultan, cada vez máis, a posibilidade de 

ofrecer un servicio de calidade á cidadanía. A política de recursos humanos da 

Consellería de Sanidade está desequilibrando a capacidade asistencial dos 

centros, non substituíndo os e as profesionais e agrupando servicios e atención 

nos centros de atención primaria das cabeceiras de comarca, co obxectivo de 

recortar o gasto a pesares das consecuencias na calidade de asistencia. Esta 

apenas nula cobertura de médicos/as de familia e pediatras vén provocando 

incerteza e inquedanza na poboación, que comproba como está perdendo servizos 

de maneira progresiva. Só na comparativa dos orzamentos presentados pola 

propia Xunta de Galicia recóllese que o número de profesionais en Atención 

Primaria previsto para 2018 era de 8419, mentres que para 2019 reducíase en 58 

efectivos ata quedar en 8361. 

 

No que corresponde aos recursos materiais, a capacidade de atención primaria 

vén estando recortada tamén polas minguantes partidas destinadas a atención 

primaria, en favor doutros investimentos inconcretos e ás veces non de todo 

xustificados noutros eidos da consellería.  

 

No Plan funcional, mentres se recortan materiais e persoal os e as profesionais 

vén acumuladas as súas tarefas administrativas e de coordinación, pero non 

aumentan as súas oportunidades de aplicación profesional nun posible aumento 

do catálogo de probas diagnósticas que poden determinar, ou co intento de limitar 
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a prescrición da enfermería que mantiveron os gobernos do PP dificultando o 

funcionamento cotiá e real dos servizos. 

 

Por varios destes motivos sinalados e por outras cuestións específicas, vénse de 

coñecer a renuncia conxunta á xefatura de servizo de numerosos profesionais da 

área sanitaria de Vigo, que denuncian así a inacción e oídos xordos da consellería 

ante as súas demandas. Esta dimisión en bloque pon en entredito de maneira 

definitiva a capacidade da consellería de resolver os problemas xurdidos cos 

profesionais, como xa ocorrera co intento de aplicación da figura do pediatra de 

área.  

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Acepta a Xunta de Galicia que a dimisión en bloque de numerosos/as 

xefes/as de servizo de atención primaria supón un punto de necesaria 

inflexión da súa política sanitaria? 

2. Considera a Xunta de Galicia que os motivos que levan á dimisión a 

numerosos/as xefes/as de servizo de atención primaria son xustificados? 

3. Que accións ou propostas ten desenvolvido a Consellería de Sanidade 

dende que foi coñecedora da intención de dimitir por parte dos e das xefes 

e xefas de servizo de atención primaria que o fixeron? 

4. Que valoración fai a Consellería de Sanidade da situación xurdida na área 

sanitaria de Vigo en torno á atención primaria? 

5. Que ten previsto facer a Xunta de Galicia ante a dimisión en bloque de 

numerosos/as xefes/as de servizo do área sanitaria de Vigo? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Abel Losada Álvarez 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputados e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Abel Losada Álvarez, deputado pertencente ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

Ata onde é coñecido, e segundo reiterada normativa e xurisprudencia existente, 

está prohibida na licitación pública calquera discriminación por razón de 

territorio, no pudendo ningunha Administración pública, aprobar pregos que 

conteña referencia a cláusulas das que puideran derivarse diferencias de trato en 

función da nacionalidade, lingua, domicilio ou territorio do adxudicatario, incluso 

de maneira indirecta. 

 

Sendo isto así, sorprende que na Sesión plenaria do día 5 de decembro de 2018, o 

presidente da Xunta de Galicia, afeara a contratación da iluminación do Nadal 

realizada polo concello de Vigo a unha empresa de Andalucía, engadindo que 

“por certo non sería malo que as bombillas se comprasen en Galicia”. 

 

Ante tal insólita e pasmosa afirmación realizada en sede parlamentaria polo 

máximo representante da Xunta de Galicia, o deputado que asina formula as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Considera que as licitacións públicas deben conter algunha cláusula que 

prime as empresas por razón do seo domicilio? 

2. A considera legal? 

3. Ten en conta tal criterio a Xunta de Galicia nas súas contratacións? 

4. Considera que as empresas non deben presentarse as licitacións fóra do 

territorio da Comunidade Autónoma onde teña o seu domicilio ? 

5. Por que realizou o presidente da Xunta de Galicia tal demagóxica 

declaración?  

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Abel Losada Álvarez 

Deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

En moitos lugares de Galicia estanse a dar unha serie de acontecementos que 

inciden negativamente nas condicións medioambientais da Comunidade 

Autónoma e ante os que cómpre establecer medidas para evitar calquera 

actuación lesiva. Un deses acontecementos son os vertedoiros ilegais que, a 

pesares do elevado investimento (de tempo e de cartos públicos na limpeza e/ou 

na clausura), seguen a afectar a moitos lugares con verteduras de todo tipo, 

segundo denuncia a Sociedade Galega de Historia Natural (SGHN). 

Di esta entidade que persoas e empresas sen escrúpulos non xestionan conforme á 

lexislación os residuos que xeran, depositando calquera cousa, de calquera xeito, 

en calquera sitio da nosa xeografía. Así, atópanse verteduras de residuos de 

construción e demolición, amianto, enxoval doméstico, supostos tecnosolos, 

pneumáticos ou lodos de depuradoras. E non é preciso explicar os impactos 

directos e indirectos, a curto e a longo prazo, sobre a paisaxe, o medio natural e a 

saúde das persoas. Nestes días, un alto cargo da Confederación Hidrográfica 

Miño-Sil cualificaba, con moita razón, estes vertedoiros ilegais como “parcelas 

de sacrificio”. 

O Grupo Parlamentario Socialista entende que a loita contra o abandono 

indiscriminado de lixo e residuos débese facer a través de políticas 

proporcionadas e efectivas que potencien a prevención e a sensibilización e 

combatan os comportamentos incívicos, como a proposta da SGHN sobre a 

instalación obrigatoria dun xeolocalizador GPS en todos os vehículos autorizados 

para transporte de residuos. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1. A loita contra o abandono indiscriminado de lixo e residuos é unha 

prioridade para o Goberno da Xunta de Galicia? 

2. Entende o Goberno que esta loita se debe facer mediante políticas 

proporcionadas e efectivas que potencien a prevención e a sensibilización e 

combatan os comportamentos incívicos? Estase a facer así? 
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3. Cantos vertedoiros ilegais ten detectado o Goberno dende o ano 2009 ata 

hoxe? Cantos procedementos sancionadores ten aberto? Cantos rematados 

con sanción? 

4. Vai elaborar o Goberno un decreto para a instalación obrigatoria en todos 

os vehículos autorizados para transporte de residuos dun xeolocalizador 

GPS, coa fin de recoñecer a existencia de “parcelas de sacrificio” no país e 

a identidade das persoas e entidades que están a incumprir a lei? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 10/12/2018 17:35:22 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/12/2018 17:35:28 

 
María Luisa Pierres López na data 10/12/2018 17:35:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa pregunta para a 

súa resposta por escrito. 

 

En Lourizán (Pontevedra), a planta depuradora supramunicipal de Os Praceres 

está xestionada directamente por Augas de Galicia. Esta EDAR encárgase do 

tratamento das augas residuais urbanas da capital da provincia, xunto coas de 

Marín e parte dos municipios de Poio, Sanxenxo, Vilaboa e Ponte Caldelas.  

 

Como consecuencia, a ría de Pontevedra vén soportando un tratamento de augas 

residuais excesivo, ademais de padecer unha deficiente depuración ao non estar 

rematadas as redes de colectores nin as estacións de tratamento previstas: 

declaración de especial sensibilidade da ría, varios pósitos declarados zona C e 

procedementos de infracción en materia de saneamento e depuración pola UE, un 

deles pola contaminación no eixo Pontevedra-Marín-Poio-Bueu.  

  

No mes de xuño anterior ás últimas eleccións autonómicas, a ex conselleira de 

Medio Ambiente e o conselleiro delegado de Ence (en presenza do vicepresidente 

da Xunta) firmaban un “pacto ambiental” que comprometía á pasteira a investir 

193,6 millóns de euros nos seguintes 4 anos, incluída a mellora da EDAR, 

ampliada e modernizada a través dun convenio propio que se ía firmar. Xa neste 

ano 2018, no mes de maio o ex director de Augas de Galicia dáballe a coñecer á 

Comisión de seguimento do Plan de saneamento local da ría de Pontevedra o 

proxecto de ampliación da EDAR, con dobre de capacidade e ocupación do dobre 

de espazo nos terreos contiguos á actual e no mes de setembro, nunha nova 

reunión, as conselleiras de Medio Ambiente e do Mar presentaron as conclusións 

do estudo de alternativas para a ampliación. Finalmente, o día 26 dese mesmo 

mes, o director de Augas de Galicia e o delegado da Xunta de Galicia en 

Pontevedra comunicaron a intención de triplicar a dita instalación.  

O rexeito veciñal e da Corporación municipal de Pontevedra (unanimemente) é 

claro e rotundo, tanto que a actual conselleira de Infraestruturas fala agora de 

obras de mellora da estación depuradora e xa non de ampliación. Quizais porque 

no Ministerio de Transición Ecolóxica nada semellan saber de ningunha 

solicitude de ampliación da ocupación por parte da Xunta de Galicia.  
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Que está a facer o Goberno galego para mudar a situación actual da ría de 

Pontevedra, que vén soportando un tratamento de augas residuais excesivo 

e padecendo unha depuración deficiente? 

2. En que consisten os proxectos anunciados por representantes do Goberno 

sobre a ampliación da EDAR de Os Praceres (Lourizán-Pontevedra) ao 

dobre ou triple da súa capacidade e sobre a ocupación do dobre de espazo 

nos terreos contiguos á actual? 

3. Solicitou o Goberno ao Goberno do Estado a ampliación da ocupación de 

terreos de dominio público? Cando?   

4. Vai desbotar o Goberno o proxecto de ampliación da actual EDAR, 

excluíndoo do Plan de saneamento local da ría de Pontevedra? 

5. Vai adecuar o Goberno o proxecto de mellora da dita EDAR á normativa 

da UE, dentro do perímetro da actual concesión? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 10/12/2018 17:52:05 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/12/2018 17:52:12 

 
María Luisa Pierres López na data 10/12/2018 17:52:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, María Dolores Toja Suárez, Julio Torrado 

Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Varias son as cuestións que levan a moitas mulleres a retrasar a súa maternidade. 

Os motivos laborais solen ser os máis habituais, pois a muller en idade fértil 

tamén se atopa na súa etapa máis produtiva laboralmente, e pode querer encontrar 

estabilidade laboral ou promocionarse antes de ter fillos. Tamén se teñen alegado 

motivos máis persoais, como o desexo de atopar unha parella coa que ter fillos e 

formar unha familia. 

 

A opción entre carreira profesional e maternidade non debería ser un dilema, 

senón que se deberían tomar as medidas necesarias para permitir ás mulleres que 

así o desexan, decidir cando van a ser nais, sen que isto paralice a súa carreira 

profesional. 

 

O retraso da idade de xestación non fai máis que postergar a xestación e pospón 

os problemas de conciliación que supón a maternidade. Os conflitos relacionados 

coa maternidade que non se tiveron antes se terán despois. Se a idades temperás 

podería existir unha incompatibilidade entre a maternidade e o traballo nunha 

empresa competitiva, a mesma incompatibilidade se producirá en idades maduras 

nas que as persoas acceden a postos de dirección e dos que se poderá excluír ás 

mulleres que deciden, entón si, ter fillos. O problema que para a empresa supón 

perder temporalmente a unha moza traballadora (mentres está de baixa por 

maternidade) se incrementará porque perderá a unha muller madura, en postos 

máis elevados, salvo que decida, simplemente, non promocionala. 

 

Todo isto non fai  máis que reflectir as dificultades reais coas que se atopan as 

mulleres e non os homes que queren ter unha carreira profesional á vez que 

queren formar unha familia. A conxelación de óvulos é unha solución que podería 

beneficiar ás empresas na captación de novos talentos, pero non ás mulleres. As 

decisións que alienen ás mulleres, ó longo, non benefician a ninguén.  

 

Nunha comunidade con serios problemas de perda de poboación e 

envellecemento da mesma, é necesario traballar para atopar medidas que 

fomenten a protección da maternidade e a conciliación da vida familiar e laboral. 
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E máis alá das políticas de conciliación, é preciso desmontar a perigosa idea de 

moitas compañías, medios de comunicación e clínicas privadas dedicadas a 

facilitar a fecundación das mulleres, de que a fecundidade das mulleres pode 

prolongarse no tempo.  

 

Lembremos que España é país líder mundial en técnicas de reprodución asistida,  

e o país europeo con máis centros, nun número de 383 tanto públicos como 

privados. Mentres na cidade de Oslo hai dous anos había só dous centros, en 

Madrid se contaba xa con 48, unha comparativa que é ben significativa. 

 

Prolongación que nun índice altísimo precisa de axuda clínica, que en ningún 

caso, senón ten unha patoloxía demostrada para a súa infertilidade, será facilitada 

desde a sanidade pública, e cunha idade límite dos 40 anos.  Polo tanto un 

privilexio que corresponde só a aquelas persoas con capacidade económica para 

poder afrontar procesos que chegan a ser de miles de euros e levando incluso a 

petición de préstamos persoais para poder afrontar os custos. 

 

No ano 2015, último ano do que se teñen datos do “Rexistro Nacional  de 

Actividade 2015-Rexistro SEF“ do propio “Ministerio de Sanidade, Servicios 

Sociais e Igualdade”, foron 2093 ciclos por inseminación artificial (entre parellas 

e con donante) e 3721 os ciclos por fecundación in vitro ós que se someteron as 

galegas, e segundo os datos facilitados  por 12 centros (2 públicos e 8 privados) 

dos 15 presentes na nosa comunidade. 

 

Un 70 % dos ciclos son en mulleres de máis de 35 anos e un 18,5 % de maiores 

de 40 anos. 

 

Un 18 % dos ciclos por FIV finalizan con éxito en partos.  Isto é se estima en 670 

bebés nados por FIV en Galicia, segundo os datos aportados polo 88% dos 

centros. Un 10% dos ciclos por IAC e IAD rematan en partos, isto é uns 210 

bebés nados.  

 

Entre ámbalas dúas, aproximadamente uns 880 partos con éxito, pero que en total 

significa que só unha media dun 14 % dos ciclos ós que se someten as mulleres 

rematan en éxito, porcentaxe que se reduce significativamente segundo a idade 

das nais xestantes. 
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Por iso desde o Grupo Parlamentario Socialista consideramos que é preciso 

desmontar o mito de que a día de hoxe unha muller pode ser nai case a calquera 

idade. Algo que xoga perigosamente coas expectativas das parellas e mulleres 

que deciden retrasar a súa maternidade no tempo, ata atopar un momento mellor. 

Só a información ben recibida pode facilitar unha boa toma de decisións. I é 

imprescindible que as mulleres e unidades familiares de Galicia se sintan ben 

informadas para poder decidir, de ser o seu desexo, como e cando queren exercer 

a súa  maternidade e paternidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego a posta en práctica dalgunha medida ou 

campaña de prevención da fertilidade no territorio galego? 

2. Que medidas está a considerar para evitar que sexan cada día máis as 

mulleres que, trala decisión de retrasar no tempo a súa  maternidade e o 

nacemento do seu primeiro fillo/filla, se atopen con problemas de 

fertilidade? 

3. Cree que están as mulleres galegas perfectamente informadas e asesoradas 

sobre a vida útil da súa fertilidade? 

4. Entende que o incremento de clínicas e centros de asistencia á reprodución 

asistida, quince na nosa comunidade, son a resposta a unha demanda cada 

día máis grande de técnicas reprodutivas que permitan resolver os 

problemas de fertilidade das mulleres galegas? 

5. Cree que son suficientes os medios e número de centros de reprodución 

asistida dependentes do Sergas na nosa comunidade? 

6. Considera axeitados os prazos de atención das pacientes dos servicios de 

reprodución asistida do Sergas, en especial para os tratamentos de 

fecundación in vitro? 

7. Para cando un servizo de reprodución asistida que oferte FIV en Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

  María Dolores Toja Suárez 

  Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 11/12/2018 09:55:17 

 
María Dolores Toja Suárez na data 11/12/2018 09:55:23 

 
Julio Torrado Quintela na data 11/12/2018 09:55:31 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 11/12/2018 09:55:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 
 

Dos datos da última estatística publicada polo Instituto Nacional de Estatística 

sobre recollida e tratamento de residuos e correspondente ao ano 2016 extráese 

que a media estatal de residuos non mesturados e reciclables (papel e cartón, 

vidro e envases mixtos) está nun 17,49 %, mentres que o dato de Galicia é dun 

14,82 %, moi lonxe do 42,90 % de Navarra. A nosa comunidade sitúase abaixo 

do medio da táboa, case á par con Canarias e Estremadura (tamén en algo máis 

dun 14), o que significa que só hai 6 comunidades autónomas con peores datos 

que Galicia. 

  

Por todo o exposto, a deputada que asina formula as seguintes preguntas para a 

súa resposta escrita: 

 

1. Que ten que dicir o Goberno da Xunta de Galicia dos datos publicados polo 

INE na última estatística sobre recollida e tratamento de residuos e 

correspondente ao ano 2016? 

2. Está preocupado o Goberno galego por estes datos? 

3. Que está a facer o Goberno para chegar á media estatal de residuos non 

mesturados e reciclables (papel e cartón, vidro e envases mixtos)? 

4. Canto tempo prevé o Goberno que tardará Galicia en alcanzar esta media? 

Que vai mudar para acadala? 

 

 

Pazo do Parlamento, 11 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

Deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 11/12/2018 10:39:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 
 

Con data 24 de agosto deste ano, a Dirección Xeral de Planificación e 

Orzamentos elevaba para a súa autorización un expediente de transferencia de 

crédito, por importe de 359.000 euros, no ámbito da Consellería de Medio 

Ambiente e ao amparo da Lei de réxime financeiro e orzamentario de Galicia 

1/1999. A modificación orzamentaria consistía nun “traspaso” dese importe 

dende “Axudas Natura 2000 e espazos naturais” a “Protección e Valoración do 

Patrimonio natural” e “Axudas Natura 2000 e espazos naturais”. A transferencia 

xustificábase na necesidade da transferencia de crédito de 100.000 euros para 

facer fronte ao pago da estimación dun recurso de reposición. 

 

En resposta a este grupo parlamentario do 16 de novembro, o Goberno dixo que 

os recursos de reposición foran presentados por particulares e estimados 

favorablemente no marco de dúas ordes de axudas do 27 de xuño de 2016 

(axudas a investimentos non produtivos vinculadas á realización de obxectivos 

agroambientais e climáticos no ámbito dos parques naturais de Galicia e en 

concellos incluídos na Rede Natura 2000), sen máis.  

 

Por todo o exposto, a deputada que asina formula as seguintes preguntas para a 

súa resposta escrita: 

 

1. Cantos recursos de reposición foron interpostos? Cantos foron estimados? 

2. Cantos particulares interpuxeron os ditos recursos? De que concellos? 

3. Cales eran as axudas a investimentos? 

4. A que parques naturais se refiren eses recursos de reposición? 

5. A que concellos da Rede Natura 2000 se refiren eses recursos de 

reposición? 

 

Pazo do Parlamento, 11 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

Deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 11/12/2018 10:40:17 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-B

P
m

m
5r

8a
Y

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

135729

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-BPmm5r8aY-8


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo,  María Luisa Pierres López e Luís Manuel 

Álvarez Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

escrita. 

 

 

Na información aos medios que publica a Xunta de Galicia na súa páxina web, o 

7 de decembro de 2018, informábase sobre a aprobación definitiva do “Primeiro 

Plan Urbanístico de Tordoia co fin de garantir a Ordenación Integral do 

Concello”, indicando que ese mesmo día a conselleira de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda asinaba a dita orde de aprobación.  

 

 

Á vista desta información as deputadas e o deputado que asinan solicitan en 

resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Xa foi notificada a aprobación do Plan xeral de ordenación municipal de 

Tordoia aos servizos técnicos do Concello? 

 

2ª)  Cando entrará en vigor o dito Plan xeral de ordenación municipal? 

 

3ª) Cando vai estar na Casa do Concello toda a documentación do Plan xeral de 

ordenación municipal de Tordoia para poder ser consultado pola veciñanza? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de decembro de 2018 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/12/2018 17:38:16 

 

María Luisa Pierres López na data 10/12/2018 17:38:24 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/12/2018 17:39:12 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luís Villares Naveira e Carmen Santos Queiruga, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 157 do 

Regulamento da Cámara presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

escrita. 

 

Debido á falta de información suficiente, por parte da Xunta de Galicia, para 

poder coñecer os datos de destino dos orzamentos do Plan de Cooperación da 

Xunta, que si lle foron facilitados á prensa, o Grupo Parlamentario En Marea 

formula as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

 

-Cantos cartos foron destinados a cada provincia durante os anos 2017 e 2018? 

 

- Que parte destes orzamentos corresponden a cada concello? 

 

 Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Deputado e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luis Villares Naveira na data 12/12/2018 13:30:01 

 

Carmen Santos Queiruga na data 12/12/2018 13:30:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 12 anos 

cunha bagaxe certamente pobre. Así, aos recortes orzamentarios e normativos do 

anterior Goberno de España do PP, en Galicia sumóuselle a vontade do Goberno 

de Feijoo en apuntalar o desmantelamento do sistema. Aos reiterados 

incumprimentos da lexislación vixente, coa tardanza en realizar as avaliacións, a 

resolución das mesmas con graos menores para aforrar custos ou sinxelamente 

avaliacións sen grao, a perda do dereito de seren atendidas as persoas avaliadas 

co grao I, e o atraso da atención ás persoas en situación de dependencia 

moderada, súmanse ás reducións das prestacións económicas, o incremento dos 

copagos para as persoas usuarias, o empeoramento dos servizos de axuda a 

domicilio, etc.  

 

A chegada ao Goberno de España do PSOE comezou a reverter en pouco tempo 

os retallos levados a cabo polo anterior executivo do PP, garantindo unha mellora 

do financiamento por parte do Estado, e a recuperación á cotización á Seguridade 

Social das persoas que coidan a algún familiar con dependencia.  

 

Segundo datos recentes do Ministerio de Sanidade, Servicios Sociais e Igualdade, 

en Galicia hai máis de 80.000 persoas que solicitaron as axudas da dependencia. 

Delas 66.000 teñen este dereito xa recoñecido, e unhas 55.000 están a recibir a 

prestación. Pero a comunidade autónoma galega ten segundo datos do IGE 

240.000 maiores de 80 anos, e 232.000 persoas con discapacidade. O último 

informe do Ministerio de Sanidade, do pasado 28 de febreiro de 2018, sinala que 

en Galicia pediron unha prestación o 2,98 % dos galegos, unha das porcentaxes 

máis baixas de España, e as únicas autonomías con menor taxa son Baleares, 

Canarias e Valencia, onde a pirámide demográfica é moi distinta. 

 

Recentemente coñeciamos o XVIII informe do observatorio da Lei 39/2006, do 

14 de decembro de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en 

situación de dependencia, que amosa unha vez máis datos preocupantes sobre a 

situación do sistema de dependencia e Galicia. Segundo se reflicte no propio 

informe a pesares de que Galicia incrementou o número de persoas atendidas 
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nestes últimos anos, como consecuencia da aplicación progresiva desta lei, a 

atención centrouse en servizos de baixo custe (o servizo de atención a domicilio 

representa xa o 32 % do total das prestacións), en cambio nos servizos que maior 

esforzo orzamentario precisan, como a atención residencial, nin sequera logrou 

manter a taxa de reposición do ano anterior, pechando o exercicio con 78 prazas 

residenciais menos. Motivo polo cal o promedio do gasto público por dependente 

e por habitante atendido en Galicia sitúase moi por debaixo da media estatal. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a porcentaxe de poboación potencialmente 

dependente atendida na actualidade en Galicia? 

2. A que cre o Goberno galego que se debe que a nosa sexa unha das 

comunidades autónomas con menor índice de poboación potencialmente 

atendida? 

3. Por que reduciu a Xunta de Galicia nestes últimos anos o gasto por 

dependente? 

4. Ten previsto o Goberno galego incrementar o gasto público por dependente 

atendido na X lexislatura? 

5. Cal é o motivo polo que a Xunta de Galicia está potenciando o servizo de 

axuda a domicilio en detrimento doutros servizos? 

6. Cando ten previsto o Goberno galego ter ao 100 % do seu funcionamento 

as residencias de maiores anunciadas para as sete cidades galegas? 

7. Que consecuencias tivo para o sistema de dependencia de Galicia a 

supresión do nivel acordado e o retallo mínimo aprobados polo Real 

decreto lei 20/2012? 

8. En cantas ocasións reclamou oficialmente a Xunta de Galicia ao Goberno 

de España o cumprimento do reparto do financiamento do sistema de 

dependencia entre o Goberno autonómico e o estatal? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/12/2018 16:38:07 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/12/2018 16:38:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

As deficiencias observadas no colexio público de Noia, o CEIP Felipe de Castro 

foron reiteradamente denunciadas polo BNG daquela localidade. 

O Pavillón Polideportivo, de recente construción (entregáronse as chaves do 

mesmo o 17 de setembro pasado), presenta deficiencias en limpeza e no acceso ó 

mesmo e o Colexio diversas necesidades entre elas a da adecuación ós tempos que 

corren no tocante a climatización. 

Diante das queixas da ANPA persoal técnico da consellería e a mesma 

conselleira visitaron hai pouco o colexio e parece ser que, segundo manifestou o alcalde 

á concelleira do BNG hai dous compromisos da Consellería: 

- Construción dunha pasarela de acceso ao pavillón dende o edificio do colexio, 

para cubrir as deficiencias actuais en canto a accesibilidade se refire; 

- Inversión de 500.000 euros no centro. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Están formalizados e orzamentados ditos compromisos? 

- Cal é a súa contía? 

- Cales serían as melloras a realizar no centro segundo ditos compromisos? 

- Cando está previsto materializalos? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 17:00:17 

 

María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 17:00:22 
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Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 17:00:24 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 17:00:25 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 17:00:27 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 17:00:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

A couza da pataca continúa a estar presente nun número crecente de concellos 

de Galicia. 

O mutismo da Consellería e máis da Comisión de Seguimento son feitos 

constatables que invitan a pensar ou nunha deixadez incomprensible ou na existencia de 

malas novas que non se queren asumir. 

A ausencia do tema na prensa pública e esa falta de transparencia da Comisión 

de Seguimento non evitan a existencia da praga. 

Por outro lado, nos concellos afectados, nada se sabe do tema estando próxima a 

campaña da semente da pataca de cedo, é máis, na maior parte dos concellos tapón sería 

agora, decembro, o mes en que se prepararía a terra para a sementeira. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Existe ou feneceu a Comisión de Seguimento da Couza da Pataca? 
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-Cando pensa o goberno galego dar algunha nova sobre a actual situación da 

praga da couza e das medidas a tomar tanto pola poboación coma polo goberno? 

-Lembra o goberno galego a existencia dun compromiso con esta Comisión 7ª 

que consistía en manter informados ós seus compoñentes do estado e da evolución da 

citada praga da pataca? 

-Cal é a situación actual da praga da couza e que medidas ten previsto tomar o 

goberno galego? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 17:11:08 
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María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 17:11:14 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 17:11:15 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 17:11:17 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 17:11:18 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 17:11:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta escrita, sobre a participación da Xunta de Galiza 

na organización do OUFF. 

 

Vén de rematar a 23ª edición do Festival Internacional de Cine de 

Ourense (OUFF). Unha edición que estivo a piques de non se celebrar por mor 

dos impagos do Concello de Ourense e a  falta de previsión e transparencia 

municipal na adaptación á nova Lei de contratos, en vigor desde marzo de 2018.  

Así as cousas, finalmente tivo lugar cun novo modelo de xestión e 

organización encabezado pola Deputación de Ourense, a Fundación Carlos Velo, 

o Concello de Ourense e a Xunta de Galiza.  

A dirección do certame foi encomendada a Miguel Anxo Fernández 

organizador tamén do AUGAL e profesor asociado na Facultade de Ciencias 

Sociais e da Comunicación de Pontevedra (UVigo). 

En relación á participación da Xunta de Galiza, esta materializouse  a 

través da sinatura dun convenio coa AGADIC para a realización de actividades 

relacionadas co festival en diversos espazos de Ourense, porén, non transcendeu 
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nin a contía nin as condicións do mesmo. En 2017 o convenio asinado ascendeu a 

35.000 euros. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

escrita: 

- A canto ascendeu a achega da Xunta de Galiza á edición do OUFF 

2018? 

- Cal foi a contía aportada polas demais administracións públicas, 

Deputación e Concello? 

- Cales foron as condicións do convenio asinado pola AGADIC? 

- O director desta edición, Miguel Anxo Fernández, ten ou tivo algunha 

relación coa AGADIC? De ser así, cal? 

- Cal será o futuro do OUFF de cara aos vindeiros anos? 

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 
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Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/12/2018 18:03:17 

 

María Montserrat Prado Cores na data 12/12/2018 18:03:21 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/12/2018 18:03:23 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/12/2018 18:03:24 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/12/2018 18:03:26 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/12/2018 18:03:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, 

Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita. 

 

Galiza é un país cheo de pomares e de hortas con froiteiras. Case tódalas 

casas rurais contan con algunha árbore froiteira. 

A nosa Terra é propicia para a produción froiteira. Son millóns as 

toneladas de mazás, peras, pexegos, limóns, cereixas, noces, figos ou castañas 

que se producen tódolos anos, e o número de variedades é inxente, contándose 

por centos en cada comarca. 

Os mercados actuais están copados no seu labor alimentario polas grandes 

cadeas de distribución que moven produtos desde os máis recónditos lugares 

xeográficos do planeta.  

Estes alimentos, que soportan un plus de combustibles fósiles pola súa 

lonxanía, son producidos a prezos irrisorios por poboacións que, as máis das 

veces, viven en condicións de explotación e de paupérrimas condicións 
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alimentarias, sanitarias e de xustiza social, son postos a prezos cos que a 

meirande parte das veces os produtores locais non poden competir.  

Compiten, si, en calidade, condicións hixiénicas e sanitarias e no control 

na utilización de fitosanitarios, almacenamento e sobre todo en calidade. 

É tamén unha realidade a uniformización de sabores, o sacrificio da 

calidade e da orixinalidade destes produtos alimenticios en aras da cantidade  e 

do baixo custo. 

É tamén unha realidade o abandono da fruticultura como actividade 

agraria neste noso País que pola contra conta cunha vasta variedade de 

microclimas e solos  propicios para o desenvolvemento desta actividade como 

xeradora de economía e con posibilidades de asentamento de poboación 

chamando por brazos mozos. 

Ao igual ca acontece con outros sectores. Temos bo clima, boa terra, 

xente cualificada, unha amplísima variedade, e unha excelente calidade, pero non 

temos sector frutícola na Galiza. 

É practicamente imposible mercar unha mazá galega nun supermercado, e 

vémonos na obriga de consumilas de Lleida, de Francia, dos Alpes italianos ou 

de Chile. Namentres as nosas mazás apodrecen no chan sen que ninguén as 

recolla. 
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Se queremos que o medio rural se recupere e diversifique é imprescindible 

que a produción froiteira recupere azos e sexa elemento central na economía 

agraria. 

Xa hai iniciativas e entidades no País que queren tirar proveito destes 

recursos. Pero, coma noutros casos, atopan moitos atrancos e pouco apoio. 

Unha das grandes eivas do sector é a comercialización. Imos tendo 

produción, pero esta non chega ao mercado. 

As medidas de apoio poderían ser moitas e variadas, pasando pola 

investigación e a mellora xenética, a formación, a promoción do cooperativismo, 

as subvencións ás plantacións ..., que precisan de financiamento e de tempo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Que opinión lle merecen ó goberno galego as iniciativas e asociacións de 

apoio ó cultivo das froitas autóctonas e a presenza destes produtos nos mercados 

de proximidade? 

-Ten o goberno galego en carteira algún plan de medidas encamiñadas a 

implementar e apoiar decididamente a recuperación des variedades de froita 

autóctona, nomeadamente das mazás, coma alternativa de cultivo e de actividade 

económica no medio rural? 
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-Houbo nos últimos tempos algún tipo de contactos encamiñados á 

elaboración dalgún plan específico de valorización e expansión do sector? 

-Estaría disposta a Consellería de Medio Rural a considerar a posibilidade 

de abrir unha liña de axudas a novas incorporacións á actividade hortofrutícola 

así como reforzar con especies autóctonas a actividade xa existente? 

 

Santiago de Compostela, 13 de decembro de 2018 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 13/12/2018 11:04:00 
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María Montserrat Prado Cores na data 13/12/2018 11:04:05 

 

Ana Pontón Mondelo na data 13/12/2018 11:04:07 

 

Olalla Rodil Fernández na data 13/12/2018 11:04:08 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/12/2018 11:04:10 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 13/12/2018 11:04:12 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, Marcos Cal Ogando, Paula Vázquez Verao e Flora 

Miranda Pena, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O pasado 5 de decembro tivo lugar un intento de asasinato no Grove. Un novo 

caso de violencia machista onde a protección á vítima fallou de maneira evidente. 

Existía unha orde de afastamento en vigor, que foi incumprida. O home fora 

detido hai apenas tres meses por violencia de xénero. Neste caso, a muller puido 

escapar e non resultar asasinada, pero recibiu dous balazos, polos cales tivo que 

ser intervida no Hospital de Montecelo. 

Por desgraza, este é só un exemplo máis, que tivo consecuencias moi graves, 

pero deixa en evidencia que precisamos reflexionar con maior profundidade 

sobre a protección existente ás mulleres que denuncian, xa que en ocasións as 

medidas tomadas non son suficientes.  

Algo está faiando nos protocolos e no sistema cando se incumpren as ordes de 

afastamento. E téñense que atopar medidas para evitalo.  

Por todo o anterior exposto, preséntanse as seguintes preguntas para a súa 

resposta escrita: 

1. Ten analizado a Xunta de Galicia que fallou no caso de intento de asasinato 

acontecido no Grove? 
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2. Está estudando a Xunta de Galicia medidas para evitar o incumprimento das 

ordes de afastamento? 

3. Pratéanse ampliar o uso dos dispositivos electrónicos de detección de 

proximidade para os casos de ordes de afastamento? 

 

 Santiago de  Compostela, 13 de decembro de 2018. 

 

   Asdo.: Paula Quinteiro Araujo 

    Marcos Cal Ogando 

    Paula Vázquez Verao 

    Flora Miranda Pena 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 13/12/2018 11:28:12 

 

Marcos Cal Ogando na data 13/12/2018 11:28:20 

 

Paula Vázquez Verao na data 13/12/2018 11:28:28 

 

Flora María Miranda Pena na data 13/12/2018 11:28:32 
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A MESA DO PARLAMENTO 

Davide Rodríguez Estévez, Antón Sánchez García e Paula Quinteiro Araujo, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta escrita.  

Dende o ano 2012, a relación de postos de traballo (RPT) da Consellería do 

Medio Rural, recolle unha serie de prazas cunha temporalidade na prestación de 

servizos de ata tres meses, prazas adscritas ao Servizo de Prevención e Defensa 

contra Incendios Forestais.  

As citadas prazas de nova creación foron recollidas no DOGA nº 130, do luns 9 

de xullo de 2012, onde se recolle que segundo a Lei 3/2007 do 9 de abril, de 

prevención e defensa contra incendios forestais, atribúe ao órgano competente en 

materia forestal o deseño do operativo de extinción de incendios forestais a 

través do plan de defensa contra incendios forestais (PLADIGA).  

A Xunta de Galicia argumentaba polo ano 2012 que a citada modificación da 

RPT de Medio Rural tiña por finalidade dimensionar a estrutura orgánica do 

persoal e adecuala ás necesidades do servizo de prevención e defensa contra 

incendios forestais en época estival que, de forma permanente, é declarada como 

época de alto risco, dando apoio nas tarefas de extinción de incendios forestais.  

Nesta modificación da RPT aprobouse a creación de 436 prazas, cunha 

prestación de servizos de ata tres meses para persoal do SPDCIF, de cara ao 

reforzo de alto risco de incendios, tal e como relata no DOGA anteriormente 

exposto.  

A normativa pola que se rexen as relacións xurídico-laborais entre a Xunta de 

Galicia e o persoal que presta os seus servizos baixo a súa dependencia, entre 
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eles o persoal laboral do SPDCIF, recolle unicamente períodos de actividade 

laboral de doce e nove meses.  

Nos 436 contratos de traballo que os traballadores e traballadoras asinan coa 

Xunta de Galicia-Consellería de Medio Rural, na cláusula primeira vincula ao 

traballador co SPDCIF. Nas cláusulas terceira e cuarta tamén existe vinculación 

do traballador co propio V convenio colectivo único para o persoal laboral da 

Xunta de Galicia, como tamén na cláusula adicional décimo terceira.  

Dentro dun plano máis técnico, no que a incendios forestais se refire, 

atopámonos nos últimos anos con novos tipos de lumes de elevados riscos, tanto 

para bens materiais como perigoso para as vidas humanas, tal e como son os 

lumes de interface, con ameaza para persoas e bens, así como os lumes de quinta 

xeración, que superan a capacidade e extinción producindo simultaneidade de 

lumes de interface.  

No que á parte económica se refire, tal e como recolle a propia memoria de 

xustificación funcional e económica da Consellería do Medio Rural, elaborada 

para a modificación da RPT da consellería de cara á creación dos postos de 

reforzo no verán do SPDCIF, o incremento de gasto anual para poder contratar 

durante nove meses ós traballadores e traballadoras é de 6.685.352€, un gasto, 

que debe considerarse asumíbel. 

Diante do argumento da falta de fondos para ampliar a contratación, podemos 

demostrar como a Xunta de Galicia tenta ampliar a data de hoxe as contratación 

en temo e número de brigadas helitransportadas por un montante superior ás 

cifras que vimos de expoñer, aumentando o tempo de traballo só ás brigadas 

helitransportadas privadas para facer prevención mentres manda o persoal do 

SPDCIF fixo descontinuo ao paro. 
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A precariedade laboral á que están sometidos os traballadores e traballadoras 

contratados, cos tempos e modalidades existentes neste momento, aumenta co 

simple paso do tempo. É escandaloso que a propia Administración pública 

fomente estes contratos, non garantindo o básico para poder manter unhas 

condicións de vida digna.  

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta escrita:  

Que medidas ten levado a cabo a Xunta de Galicia ata o día de hoxe para 

proceder á modificación da actual Relación de Postos de Traballo da Consellería 

de Medio Rural, no senso de que a duración dos contratos do persoal de reforzo 

para a campaña do verán do Servizo de Prevención e Defensa contra Incendios 

Forestais (SPDCIF) se incremente sobre os 3 meses actuais, sendo equiparados 

cos traballadores e traballadoras, persoal laboral fixo descontinuo, ampliando a 

súa relación contractual a un total de nove meses? 

Santiago de Compostela, 13 de decembro de 2018. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Antón Sánchez García 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
David Rodríguez Estévez na data 13/12/2018 13:28:55 

 
Antón Sánchez García na data 13/12/2018 13:29:05 
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Paula Quinteiro Araújo na data 13/12/2018 13:29:13 
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RS/ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  39302,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Luis Manuel Álvarez Martínez e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as demandas realizadas polo Goberno 

galego ao Ministerio de Fomento, con posterioridade ao 16 de maio de 2015, para o 

impulso da construción da variante de Ponteareas, así como os datos referidos ás 

propostas de convenio remitidas a ese ministerio en maio de 2017 e setembro de 

2018”,  (publicada no BOPG número 378 do 31 de outubro de 2018),  teño a honra  de 

enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do 

Parlamento de Galicia,  a  contestación formulada  pola Consellería de Infraestruturas e 

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“En maio de 2015 a Xunta asina un protocolo de colaboración co Ministerio de Fomento e o 

Concello de Ponteareas para deseñar e executar a chamada Variante de Ponteareas, que 

conecta o punto quilométrico 8+700 da estrada Salvaterra de Miño - Ponteareas (PO-403), 

nas inmediacións do enlace da A-52, coa N-120, evitando o paso polo núcleo urbano. No 

protocolo  disponse que a  Xunta  asume a redacción  do proxecto,  o  Executivo  central  a 

execución e o financiamento das obras, e o municipio a titularidade da nova vía.

Para avanzar no desenvolvemento do antedito acordo faise preciso asinar un convenio de 

colaboración. O 19 de maio de 2017 a titular de Infraestruturas e Mobilidade diríxese ao 

director  general  de  Carreteras  co  fin  de  retomar  esta  cuestión,  xa  que  o  proxecto  dos 

Orzamentos xerais do Estado de 2018 contempla unha partida específica para esta obra. A 

comunicación acompáñase dunha proposta de convenio que vén recoller as obrigas de cada 

unha das administracións, de acordo co xa pactado no ano 2015.
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Cos Orzamentos Xerais do Estado de 2018 xa en vigor, remítese de novo a proposta de 

convenio ao Ministerio de Fomento en setembro de 2018, e tamén escrito á Subdelegación 

do Goberno en Pontevedra.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 11/12/2018 12:36:52
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En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  40702,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Otero Rodríguez e 

outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “a  posible  existencia  de  risco  de 

asolagamento  no  barrio  da  Xunqueira,  de  Viveiro,  como  consecuencia  da  súa 

proximidade  ao  río,  a  realización  por  Augas  de  Galicia  dalgún  seguimento  das 

condicións nas que quedou a súa canle despois da corta autorizada de árbores e as 

súas  previsións  respecto  da  súa  rexeneración,  dragaxe  e  limpeza  nesa  zona”, 

(publicada no BOPG número 391 do 29 de novembro de 2018), teño a honra de enviarlle,  

para así  dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada  pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que 

ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida pola conselleira de Infraestruturas e 

Mobilidade en resposta á pregunta oral urxente en Pleno número 40848, sobre o mesmo 

asunto  (os  danos  causados  polas  chuvias  extraordinarias  do  día  18  de  novembro  en 

Viveiro), e formulada polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da 

sesión plenaria celebrada o 4 e 5 de decembro de 2018, á que nos remitimos.

Na súa intervención, a conselleira de Infraestruturas e Mobilidade destacou a colaboración 

do Goberno galego co Concello de Viveiro para paliar os danos causados polas chuvias 

extraordinarias vividas o pasado 18 de novembro no núcleo de Xunqueira. A conselleira de 

Infraestruturas e Mobilidade trasladou á Cámara galega toda a información recollida pola 

Xunta  na  investigación  aberta  desde  o  primeiro  momento  para  coñecer  as  causas  do 

sucedido, así como o balance dos traballos realizados desde o Goberno galego. Avogou, 

ademais, por continuar a traballar conxuntamente para abordar, desde o punto de vista da 

xestión  dos  ríos,  da  protección  civil  e  do  urbanismo,  a  necesaria  prevención  dos 

asolagamentos.  
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 A  resposta  completa  da  conselleira  de  Infraestruturas  e  Mobilidade  pode  verse  nos 

seguintes enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2018-12-05?

part=141e80b1-5537-40c7-a57e-990cb1538db2&start=2898

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2018-12-05?

part=141e80b1-5537-40c7-a57e-990cb1538db2&start=3237

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  40967,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  a iniciativa de dona María de la Concepción Burgo 

López e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “as previsións do Goberno galego 

respecto  da  adopción  pola  empresa  Medtronic  da  decisión  de  ampliar  o  Servizo  de 

Hemodinámica do Hospital Universitario Lucus Augusti de Lugo ás 24 horas do día, as 

decisións que está a tomar no Servizo de Cardioloxía do centro segundo o acordo asinado 

coa Consellería de Sanidade e a relación que hai e entre ela e o Servizo de Hemodinámica 

dese hospital”, (publicada no BOPG número 394 do 5 de decembro de 2018), teño a honra de 

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Sanidade, que ten o seguinte contido:

“Remitímonos á resposta facilitada polo Conselleiro de Sanidade á pregunta oral número 37.057 

que tivo lugar na sesión plenaria do 20 de novembro de 2018, na que se indicou que a avaliación 

dos  resultados  así  como  a  interpretación  dos  mesmos  serán  realizadas  polos  membros  da 

Comisión de seguimento do rexistro REGALIAM.

O enlace no que pode ser consultada é o seguinte:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2018-11-21?

part=fda71b85-efc3-4639-bda6-4bc843e143be&start=1979

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, 

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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